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سهم 5 درصدى نوشت افزار
 ايرانى- اسلامى از بازار 4 هزار ميلياردى 

على نصيريان:
قصه فصل دوم شهرزاد كمى مشكل دارد

جريمه در انتظار رانندگانى كه محيط زيست را آلوده مى كنند
نقره داغ 50 هزار تومانى 

خودروهاى فاقد معاينه فنى

شهر، چهارديوارىِ اختيارى 
نيست!

* سيد مصطفى حسينى راد
حتماً شما هم از كسانى هستيد كه بارها و بارها در 
خيابان با افرادى روبه رو شده ايد كه صداى موسيقى 
خودروى خــود را آن قدر بلنــد كرده اند كه گوش 
ديگران را تا شــعاع چندين مترى آزار مى دهد. اين 
صحنه ما را درســت ياد كارتون هاى دوران كودكى 
مى انــدازد كه برخى افــرادى كــه آلودگى صوتى 
ايجاد مى كردند، همين طــور كه حركت مى كردند 

سروصداها نيز با آن ها حركت مى كرد. 
برخى افراد وقتى حركت مى كنند بوى خوب عطر و 
ادكلنشان هم با آن ها حركت مى كند و برخى افراد 
هم برعكس! اما اين هم خيلى بد اســت كه انسان 
وقتى با خودروى خود حركت مى كند، درست مانند 
كسى كه بوى بد را با خود راه مى برد، آلودگى صوتى 

را با خود حمل كند و باعث آزار ديگران شود.
براستى اين افراد با خود چه مى انديشند؟ آيا مفهوم 
حريم خصوصى و عمومــى را نمى داننــد؟ آيا اگر 
كسى در داخل خودروى خود عملى انجام دهد كه 
موجب آزار ديگران در بيرون از خودرو شود، مى تواند 
بگويد داخل خودروى خودم اســت و چهارديوارى، 
اختيارى؟ آيا چنين كارى يك مصداق بارز از زير پا 

گذاشتن آزادى و حريم ديگران نيست؟
اگر منِ نوعى يا شما دوســت نداشته باشيم صداى 
بلند و معمولاً نخراشــيده فلان خواننده خارجى يا 
حتى داخلى را همراه با انواع طبل و جاز و سنج و دهل 
بشنويم، انسان هاى بى فرهنگى هستيم و كسى كه 
حاضر نيست صداى موسيقى اش را براى خودش و 
در چارچوب عقل و خِرد و فضاى فيزيكى متعلق به 
خود كه نام آن را حريم شــخصى مى گذاريم گوش 

كند، با فرهنگ است؟
ديروز به يكى از همين افراد كه پشــت چراغ قرمز 
صداى موسيقى اش را آن قدر بلند كرده بود كه گوش 
فلك را كر مى كرد، محترمانه گفتــم برادر! اگر من 
نخواهم اين صداى گوش خراش را كه شايد به نظر 
شما خيلى هم مليح باشد در معبر عمومى كه متعلق 
به همه مردم است، بشنوم چه بايد بكنم؟ با تعجب 
چنان نگاهى كرد كه گويا بنده مرتكب جُرم شده و 
آزادى مشروع ايشان را زير پا گذاشته ام! ولوم را پايين 
آورد ولى به محض سبز شدن چراغ، گازش را گرفت 
و صداى كر كننده موسيقى اش هم دوباره با خودش 

شروع به حركت كرد.
من نمى دانم چرا نيروى انتظامى كه بر اساس مواد 
روشــن قانون در برابر اين افراد بايــد اعمال قانون 
كند، هيچ تذكرى به آن ها نمى دهد و متأسفانه روز 
به روز هم شمار اين قانون شــكنان در حال بيشتر 
شدن اســت. به عنوان يك شــهروند از مسئولان 
محترم نيروى انتظامــى مى خواهم در اين باره و در 
برابر مردم، به مســئوليت خود عمل كنند. به شما 
هم پيشــنهاد مى كنم در چنين مواردى يك تذكر 
محترمانه بدهيد تا ناآگاهان، آگاه شوند كه «شهر» 
چهارديوارىِ اختيارى آنان نيست و مردمان ديگرى 
هم هستند كه حق زندگى آرام دارند. حالا مضرات 
و خطرات اين موســيقى ها و تحليل روان شناسانه 

شخصيت اين افراد بماند براى فرصت هاى بعد.

كشف علل جديد در بروز «آرتروز زانو»
ترجمه/ مريم سادات كاظمى: با توجه به بررسى هاى مختلف در 
رابطه با آرتروز، پژوهشــگران اطلاعات تازه اى درباره اين بيمارى كه 
شــمار مبتلايان به آن در حال افزايش است، به دست آوردند. آرتروز 
يا استئوآرتريت در نتيجه تحليل غضروف هاى پوشاننده مفاصل بروز 

مى كند. 
نتيجه مطالعه اى كه در نشريه آمريكايى پى نس ( PNAS) به چاپ 
رسيد، بيانگر عوامل جديدى در ابتلاى آرتروز زانو است. پژوهشگران 
با مقايســه داده هاى كنونى با دوران پيش از صنعتى شــدن جوامع 
دريافتند موارد ابتلا به اســتئو آرتريت در فاصله 50 ســال، دو برابر 

شده است. 
گرچه شــكل كفش ها يا حتى مدت پياده روى جزو  عوامل تشديد 
كننده اســت اما مهم ترين عامل، بى تحركى جســمى است. كمبود 

تحــرك، ضعيف 
و باريك شــدن 
ى  ف هــا و غضر
در  را  مفصلــى 
پى دارد كه بروز 
آرتروز را تسهيل 
مى كند. ســبك 
زندگى بسيار كم 
تحرك همچنين 

بر عضلات اطراف مفاصل تأثير گذاشته كه ضعف آن ها مانع از تثبيت 
درست غضروف زانو مى شود. اما برعكس، انجام ورزش موجب تقويت 

اين غضروف ها شده و استحكام آن ها را افزايش مى دهد. 
دومين عامل خطر تغذيه مدرن اســت كه حاوى مقدار زيادى قند و 
چربى است كه التهابات مزمن شده و تا حدى تحت تأثير بى تحركى 

تشديد مى شود.
چنين نتايجى نشــان مى دهد كه تنها با رعايت تغذيه سالم و تحرك 
كافى از بروز اين بيمــارى كه تا حد زيادى بــر كيفيت زندگى تأثير 

مى گذارد، پيشگيرى كرد. 
گرچه  آرتروز يك بيمارى سالمندى تصور مى شود اما در 35 درصد 
موارد، دردها پيش از 40 سالگى آغاز شده و بيمارى در تقريباً نيمى از 

مبتلايان پيش از 60 سالگى تشخيص داده مى شود. 
www.20minutes.fr:منبع

يادداشت

كلينيك سلامت

فناورى روزارتباطات و اطلاعات

مهر: نمايشــگاه خودروى فرانكفورت كه از چند روز ديگر آغــاز به كار مى كند 
ميزبان يك محصول مفهومى و البته عجيب اســت. به گــزارش مجله خودرو، 
بسيارى از كارشناسان، اين خودرو را محصولى قابل توجه از خودروساز شناخته 
شده فرانسوى مى دانند كه قطعاً توجهات را به خود جلب مى كند. رنو قصد دارد 
طيف متنوعى از خودروهاى مفهومى و متعلق به آينده را توليد و به دنيا معرفى 
كنــد. Renault Symbioz گامى بلندتر به جلو و نمايش تحســين برانگيز 
از يك خودروى جاده اى در ســال 2030 اســت كه به دنبال مدل مســابقه اى

 Vision ۲۰۲۷ RS طراحى شده است.
رنو هنوز اطلاعات فنى درباره اين خودروى مفهومى منتشر نكرده و تنها از روى ساختار آن مى توان دريافت كه به تلفيق حركت و 
سبك زندگى در آينده توجه ويژه اى شده است. همچنين فاكتور محيط زيست به عنوان يك اصل در آن در نظر گرفته شده است. 

فعلاً بايد تا افتتاح نمايشگاه خودروى فرانكفورت صبر كرد.

رؤياى «رنو» براى سال 2030 
 

فارس: اپراتور دوم موبايل بسته رزرو را زودتر از موعد و پيش از اتمام بسته اصلى 
فعال مى كند كه مصداق تضييع حقوق مشتركان است. اين اپراتور به همين دليل 
تذكر گرفته و بايد در مهلت زمانى داده شده اين رويه را اصلاح كند. در مردادماه 
امسال اپراتور دوم تلفن همراه با شيوه كارى عجيب از رزرو بسته اينترنتى خبر داد 

كه مصداق آشكار تضييع حقوق مشتركان اين اپراتور است.
ايرانسل اندكى مانده به پايان بسته اينترنتى، بسته رزرو را انتخاب و فعال مى كرد! 
اما اشكال اصلى اينجاست كه زمانى كه هنوز مقدارى از بسته اصلى باقى مانده، 
بسته دوم هم زمان فعال شده و مهلت زمانى آن حساب مى شود كه در اين صورت 

اگر حتى مشترك به هر دليل استفاده از بسته اول را متوقف كند و بسته اول حتى هيچ گاه به پايان نرسد، بسته دوم با گذشت زمان، 
بدون استفاده منقضى و پول آن به حساب كاربر منظور مى شود. به اين ترتيب در بيشتر مواقع وقتى مشترك استفاده از بسته رزرو 

را آغاز مى كند بسته كمتر از ميزان اعلام شده مهلت زمانى مصرف دارد. 

ايرانسل تذكر گرفت!

 ايســنا   در حالــى كه هنوز 
محيط  بــا  معدنى ها  چالــش 
زيست يك موضوع تمام ناشدنى 
است، مجتمع معدنى سنگ آهن چادرملو در 
حالى موفق شد مجوز بهره بردارى از آنومالى 
D19 را دريافت كند كــه همچنان معاون 
ســازمان محيط زيست مى گويد مجوزى در 
اين باره صادر نشده است و چادرملو در لبه 

تعطيلى و حيات به سر مى برد.

  حيات معدن يا حيات يوزپلنگ؟
24 محدوده حســاس مورد اختــلاف ميان 
سازمان حفاظت محيط زيســت و متصديان 
معــدن و صنايع معدنى وجــود دارد كه يكى 
از آن ها يعنــى آنومالى D19 يكــى از بحث 
برانگيزترين ها در اين ميان اســت كه حيات 
يكى از بزرگ ترين سرمايه گذارى هاى معدنى 
ايران يعنى مجتمع ســنگ آهن چادرملو به 
آن بستگى دارد و از طرف ديگر فعالان محيط 
زيســت معتقدند اين منطقه زيستگاه آخرين 

بازماندگان يوز آسيايى است.
در اين ميان موضوعى را بايد مورد توجه قرار 
داد و آن اين است كه مجتمع چادرملو به عنوان 
بزرگ ترين توليدكننده ســنگ آهن ايران در 
اســتان يزد و مجاورت شــهر اردكان يكى از 
بزرگ تريــن ســرمايه گذارى ها در اين حوزه 
به شــمار مى رود و در صورتى كه نتواند مواد 
اوليه خود را به دست آورد تا كمتر از 10 سال 
ديگر ذخايرش به اتمام خواهد رسيد و عملا به 

منطقه اى بلااستفاده تبديل مى شود.

  كشف معدن جديد
چندى پيش بود كه اكتشافات مقدماتى نشان 
داد كه در نزديكى محل استخراج فعلى معدن 
 D19 چادرملو پهنه معدنى ديگرى به عنوان

وجود دارد كه با ذخيره 300 ميليون تن سنگ 
آهن مى تواند به عنوان يــك راه بقا براى اين 
مجتمع سنگ آهن مطرح شود، ولى همان طور 
كه گفته شد اين منطقه از نظر سازمان محيط 
زيست يك فضاى حفاظت شــده و زيستگاه 
يوزپلنگ ايرانى به شمار مى رود و ممانعت هاى 
اين ســازمان باعث شــده اميد بــه بقاى اين 

مجموعه معدنى در هاله اى از ابهام قرار گيرد.

  اصرار معدنى ها انكار محيط زيستى ها
اما دو هفته پيش بود كه محمد رضا بهرامن - 
رييس خانه معدن ايــران - از تعامل مجموعه 
معدنى با سازمان حفاظت محيط زيست خبر 
داد و گفــت كه چادرملو و خانــه معدن ايران 
در جلســه هايى كه با سازمان حفاظت محيط 
زيست داشته اند توانســتند مجوز اكتشافات 
مقدماتى در محدوده D19 را به دست آورند تا 
مجتمع معدنى چادرملو و سنگ آهن مركزى 
بتواند تحت شــرايط خاصى به فعاليت در اين 

منطقه بپردازد.
اين خبرى بود كه دوباره باعث شد بحث تقابل 
معدن و محيط زيســت در صدر رسانه ها قرار 
گيــرد و اظهارنظرهاى مختلفــى در اين باره 
مطرح شــود؛ به طورى كه چندى پيش رضا 
اقتدار - معاون دفتر زيســتگاه هاى ســازمان 
حفاظت محيط زيســت صدور مجــوز براى 
اكتشاف در D19 را انكار كرد و آن را همچنان 
جزو 24 محدوده مورد اختــلاف معدنى ها و 

سازمان حفاظت محيط زيست برشمرد.
وى در اين بــاره گفت كه نامه اى از ســوى 
مديركل اكتشــاف وزارت صنعت، معدن و 
تجارت به دفتر زيســتگاه ها رسيده است كه 
براساس آن درخواست مطالعات آنومالى هاى 
فلززايى منطقه به همراه چگونگى برنامه هاى 
توســعه اى آن مطرح شده اســت كه در اين 
نامه آن وزارتخانه در مورد طرح مطالعاتى در 
محدوده آنومالى بدون صدور پروانه اكتشاف 
را مطــرح كرده اســت و صرفا بــراى انجام 

عمليات ژئوفيزيك بــدون هرگونه تخريب 
و به منظور بررســى هاى اوليه اقدام صحبت 

شده است.

  عمر چادرملو رو به پايان است
به گفته معاون دفتر زيســتگاه هاى ســازمان 
حفاظت محيط زيست، طبق اين درخواست 
وزارت صنعت، معدن و تجارت مى خواهد بداند 
اين منطقه از نظر ارزش چه جايگاهى دارد تا 
بعد از مشخص شدن لكه هاى معدنى از طريق 
برگزارى جلسات با ســازمان حفاظت محيط 

زيست در اين مورد تصميم گيرى شود.
اين اختلافات در حالى مطرح مى شود كه نزديك 
به شش سال آينده ذخاير معدنى سنگ آهن در 
معدن فعلى چادرملو به اتمام مى رسد و هر لحظه 
به پايان عمر اين مجتمع بزرگ نزديك مى شويم 
تا شهر معدنى كه در فاصله 180 كيلومترى يزد 
با بيش از 80 هكتار فضاى ســبز بنا شده است 

قدم به سمت متروكگى بردارد.

 مسئولان صنايع و معادن و سازمان حفاظت محيط زيست اختلاف نظر دارند

جدال معدن و پلنگ براى زنده ماندن!

 چهارشنبه 15 شهريور 1396

 15 ذى الحجه  1438 
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صعود ركابزن ايران به رده دوم رنكينگ جهان

دوچرخه   جمشيديان 
در مسير تاريخى

11 قصه فصل دوم شهرزاد كمى مشكل داردقصه فصل دوم شهرزاد كمى مشكل داردقصه فصل دوم شهرزاد كمى مشكل داردقصه فصل دوم شهرزاد كمى مشكل داردقصه فصل دوم شهرزاد كمى مشكل داردقصه فصل دوم شهرزاد كمى مشكل داردقصه فصل دوم شهرزاد كمى مشكل دارد
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

مهر: حســن ضابطی، دبیر دومین جشنواره مطبوعات و خبرگزاری ها، گفت: در 
دوره اول 7 رشــته را اعلام کردیم و امسال ســعی کردیم رشته های بیشتری را 
وارد جشــنواره کنیم. به این ترتیب جشنواره در حوزه های تیتر، خبر، مصاحبه، 
گزارش، یادداشت، سرمقاله، عکس، کاریکاتور، اینفوگرافی، طرح و تصویر و بخش 
ویژه اقتصاد مقاومتی برگزار می شود که حوزه های عکس و کاریکاتور، اینفوگرافی، 
طرح و تصویر و بخش ویژه امسال اضافه شده اند. مهلت ارسال آثار از امروز تا پایان 

روز ۱۵ مهر خواهد بود. به احتمال زیاد مهلت ارسال آثار امسال تمدید نشود.

انتشار فراخوان دومین جشنواره مطبوعات و خبرگزاری ها 

ایرنا: رئیس مرکز فناوری اطلاعات و رسانه های دیجیتال وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی  تأکید کرد: فعالیت کانال های تلگرامی  که بدون مجوز این مرکز اقدام به 

انواع تبلیغات در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی می کنند، متوقف می شود. 
سیدمرتضی موسویان از رونمایی طرح »فرهنگ یار« تا 3 ماه آینده خبر داد و گفت: 
با رونمایی از این طرح، همگان برای سالم سازی و ایمن سازی فضای مجازی کمک 
خواهند کرد. مشاور وزیر ارشاد همچنین از برگزاری یازدهمین نمایشگاه بین المللی 

رسانه دیجیتال با رعایت استانداردهای نمایشگاه در دنیا خبر داد.

توقف فعالیت کانال های تبلیغاتی بدون مجوز 

ایبنا: حسن میرعابدینی در نشست نقد و بررسی کتاب »سرگذشت تاریخ نگاری 
ادبیات معاصر ایران« گفت: ادبیات معاصر بویژه ادبیات داستانی همزاد تجدد مطرح 
شده است و این طور می توان گفت که امروز ادبیات داستانی جایگزین شعر شده 
است و حجم عظیمی  از ادبیات ما را داستان تشکیل می دهد اما با همه این تفاسیر 
نهادینه نشده است. ادبیات در دانشگاه ها تدریس می شود اما ادبیات مدرن و معاصر  
وارد فضای آموزشی نشده است و این ادبیات گویی انحراف است و کاش اصلاً پدید 

نمی آمد. من معتقدم که موجودی ادبیات ما این است.

ادبیات داستانی جایگزین شعر شده است 

در افتتاحیه نمایشگاه»ایران نوشت« مطرح شد؛
سهم ۵ درصدی نوشت افزار ایرانی- اسلامی از بازار ۴ هزارمیلیاردی!

مهر: مدیرعامل مجمع »ایران نوشت« گفت: ما در این زمینه بسیار عقب هستیم و سهم ما از بازار، تنها پنج 
درصد و 7۰ درصد نوشت افزار ما وارداتی است. در مراسم افتتاحیه پنجمین نمایشگاه نوشت افزار ایرانی ـ اسلامی 
با عنوان »ایران نوشت« که روز گذشته در مرکز آفرینش های فرهنگی ـ هنری کانون پرورش فکری برگزار شد، 
سعید حسینی کودکان و نوجوانان را مخاطبان اصلی فعالیت های فرهنگی دانست و اظهار داشت: شخصیت سازی مهم ترین 
کار فرهنگی است که در دنیا برای بچه ها اتفاق می افتد. در کشورهای پیشرفته مفاهیم و ارزش های فرهنگی خود را از طریق 
شخصیت های کارتونی و عروسکی به کودکان منتقل می کنند. ما برخلاف توانمندی های جدی که در این حوزه داریم؛ چه در 

حوزه ساخت انیمیشن و چه در حوزه عروسک سازی، هنوز چند دهه عقب تر از کشورهای دیگر هستیم.
مدیرعامل مجمع نوشــت افزار ایرانی ـ اسلامی با اشاره به اینکه بیش از ســه ساعت از زمان بچه های تهرانی صرف دیدن 
انیمیشن می شود، گفت: در خانواده های تهرانی بچه ها سه ساعت از زمان خود را صرف دیدن انیمیشن می کنند، به همین 
خاطر اســباب بازی، پوشاک، وسایل اتاق خواب و دیگر لوازم مورد نیاز بچه ها از محصولات کاراکترمحور است؛ اما ما غیبت 
چند دهه ای در این حوزه داشته ایم و هنوز خانواده های ما از محصولاتی استفاده می کنند که با سیستم رسمی آموزش ما 
در تناقض و متمایز با فرهنگ ماست. وی در ادامه به گردش مالی حوزه نوشت افزار اشاره و بیان کرد: مبلغی برابر با ۴۰۰۰ 
میلیارد تومان در سال گردش مالی این حوزه است و ما به ۱۵۰ میلیون جلد دفتر احتیاج داریم. سهم واردات نوشت افزار به 
بیش از 7۰ درصد می رسد و سهم نوشت افزارهای ایرانی ـ اسلامی از این بازار بین ۵ تا ۱۰ درصد است اما رغبت مردم بالا 
رفته و نمایشگاه »ایران نوشت« پرمخاطب ترین نمایشگاه نوشت افزار در کشور است. لازم به ذکر است که پنجمین نمایشگاه 
»ایران نوشت« تا 3۱ شهریور ماه در مرکز آفرینش های فرهنگی ـ هنری کانون پرورش فکری واقع در خیابان حجاب برپاست.

محصولات فرهنگی

با همسر خلبان، شهید احمد قنبری 

9 بار پیــاده زائر کربــلا شد 
 فرهنگ/ ساحل عباســی   از اول این قصه 
پرغصه دلم به بی تابی خودم و صدای باصلابتی 
کــه از آن ســوی خط می شــنیدم، ســوخت.  
لحظه گرفتن مصاحبــه دائم گریه کردم و زمان 
پیاده کردن آن باز هم گریه کردم اما زهراسادات 
سیدین، همسر شــهید احمد قنبری که با سوز 
دل سخن گفت، قطره ای اشک نریخت و چنان 
با آرامش از همسرش و عشق به امام حسین)ع( 
گفت که باورم نمی شد این خانم جوان که متولد 
سال 67 است، این گونه معنی صابری و شاکری 

را دریافته است. 
این داستان بانویی است که جوانی اش با شهادت 
همسر گذشت اما تنها خواســته اش از خداوند 
صابری و شاکری است. او لحظه ای از سرنوشتی 
که خداوند برایش رقم زده است، شکایت نکرد و 
سرنوشت را با جان و دل به نام امام حسین)ع( و 
عظمت نام حضرت زینب)س( پذیرفت و در برابر 
رنج های عمه اهل بیت)س( رنج و محنتی برای 
خود ندید و در تمامی  مراحلی که در 2 قسمت 
گفت وگوی پیش رو خواهید خواند، جز تسلیم به 

خواست خدا حرفی نزد و چیزی نخواست. 
سرنوشــت این بانوی جوان مصداق تسلیم شدن 
محــض و راضی بودن به رضای خداســت. این 
مصاحبه در 2 قسمت تنظیم شده است و بخش 

بعدی آن را هفته بعد خواهید خواند. 

 شرط های احمدآقا چه بود 
زهراسادات سیدین در خانواده ای مذهبی به دنیا 
آمد. پدرش پاســدار و مادرش طلبه و سخنران 
مذهبی اســت. او کــه از همــان کودکی پای 
منبرهای مادرش بزرگ شده، بچه هیئتی است و 
با امام حســین)ع( و جگرگوشه 3 ساله اش انس 
گرفته اســت. در ۱8 سالگی عروس خانه شهید 
احمد قنبری شد؛ شهیدی که  آمد تا عشق او به 
امام حسین)ع( را با تحمل مصیبت ها دوچندان 
کند. آنچه در ادامه آمده اســت، شاید برای شما 
هم باورکردنی نباشــد اما همه این ها جلوه ای از 
حسینی بودن اســت که به یک زن جوان قدرت 
اســتقامت و زینبی شــدن در برابــر مصائب و 

مشکلاتی چون فراق عزیزانش را داده است. 
خودش درباره ازدواجش می گویــد: ازدواج من 
و احمدآقا به واســطه خاله ایشان که بنده را در 
هیئت  دیده بود، به صورت ســنتی انجام شــد. 
با آنکه ســن و ســال زیادی نداشتم اما مادیات 
برایم اهمیتی نداشــت و تنها به دنبال آن بودم 
که همسر آینده ام متدین واقعی، بااخلاق و اهل 
صداقت باشد. احمدآقا نیز 3 درخواست از همسر 
آینده اش داشــت: حفظ حجاب به معنای اصیل 
و واقعی آن و نیز اینکه همســرش هیئتی و امام 

حسینی خالص و مخلص باشد. 
احمدآقا به این نکته اشاره کرد که چندین بار به 
خواستگاری رفته اما این خواسته که همسرش 
باید پابه پای او هیئتی باشــد، پذیرفته نشــده 
است. با شنیدن این شــروط مطمئن شدم که 
این آشــنایی بی دلیل نبوده است. هنگامی  که 
سومین درخواســت احمدآقا را شنیدم، متوجه 

شدم او همان کسی است که همواره از خدا طلب 
می کردم. احمد آقا در همان جلسه به من گفت 
که می خواهم با همسرم به خدا برسم و خدایی 

شوم. 
شهید احمد قنبری متولد ســال 6۰ بود. شب 
میلاد امام رضا)ع( برای انجام امور پیش از عقد به 

دنبال کارهایمان بودیم.  

 ضربان قلبش حسینی بود 
خانم ســیدین ادامه می دهد: روز اول ذی الحجه 
مصادف با ســالروز ازدواج حضــرت زهرا)س( و 
امیرالمؤمنیــن)ع( به عقد هــم درآمدیم. به یاد 
دارم در دوران نامــزدی احمدآقا فقط یک بار از 
شهادت گفت. گفت دوست دارم به واسطه شغلم 
به فیض شهادت نائل شوم. احمدآقا استاد خلبان 

هواپیماهای فوق سبک بود. 
با آنکه در شــرکت خصوصی کار می کرد اما به 
عنوان مأمــور برای ارگان هــای نظامی  فعالیت 
داشــت و خودش یک بسیجی ویژه و فعال بود. 
شب میلاد امیرالمؤمنین)ع( وارد زندگی مشترک 
شدیم. از آن روز به بعد زندگی ما با اهل بیت)ع( 
گره خورد و من به چشــم سَــر و دل خالص و 
مخلص بودن عشق همســرم به امام حسین)ع( 
را می دیدم. احمدآقا ســالی 3 بار به زیارت امام 
رضا)ع( مشرف می شد و هر بار در آخرین زیارت 

تذکره کربــلا را از امام رئوفمان دریافت می کرد. 
از ۱9 سالگی تا 29 سالگی، 9 بار پیاده به کربلا 

مشرف شده بود. 
احمدآقــا پیاده رفتن به کربــلا را زمانی تجربه 
کرده بود که برخلاف امروز کسی پیاده به کربلا 
نمی رفت. شــهید احمد قنبری در  طول تمامی 
سفرهای پیاده اش طعم تشنگی و سختی های راه 
را درک کرده بود و این بود که هر روز بیشــتر از 

قبل شیدای امام حسین)ع( می شد. 
همسر شهید ادامه می دهد: شهید احمد قنبری 
بسیار صبور و با پشــتکار و خستگی ناپذیر بود؛ 
بــه نحوی که تا زمان شــهادت حتی یک بار از 
خستگی و نیازداشــتن به استراحت کلمه ای بر 
لــب نیاورد. به فکر همه بود و تا می توانســت از 
انجام کار خیر دریغ نداشت و هیچ گاه کاری برای 
رضای مردم انجام نداد که منتظر جوابگویی آن 
باشد. هر کاری انجام داد، تنها برای خدا و رضای 
او بود. مهربان و قانونمند و اهل ســکوت بود؛ به 
نحوی کــه حتی یک بار هم از زبان او چیزی به 

نام غیبت نشنیدم. 
به یــاد دارم یکی از روحانیون که از دوســتان 
ایشــان بود، در مراسم شهادتش گفت همه ما از 
عاشق امام حسین)ع( بودن می گوییم در حالی 
که تمامی  ریل زندگی شــهید احمد در مســیر 
حسینی شدن بود. هر بار که به هیئت می رفت، 
احســاس می کردم تا ساعت ها بعد ضربان قلب 
احمدآقا حسینی است و به عشق امام حسین)ع( 

می زند. 
هواپیمای او در حین یک مأموریت دولتی سقوط 
کرد و در 2۵ اسفند  89 شهید شد. پیکر شهید، 
سوخته بود بنابراین همانند مولایش بدون غسل 
او را به دســت خدایش سپردند. پدر همسرم به 
من گفت اگر به من نمی گفتند این پسر توست، 
هرگز نمی توانســتم او را بشناســم.آن جا به یاد 
آن روایت افتادم که اگر عاشــق امام حسین)ع( 
باشی، مصیبتهایی به تو می رسد که طعم ذره ای 
از مصیبت هایی را که به اهل بیت)ع( وارد شــده 
بفهمی هرچند محال است مصیبت ما با مصیبت 

آن روز کربلا یکی شود.

گفت و گو

یک عضو شورا پیشنهاد داد
تبدیل شورای عالی انقلاب فرهنگی 

به دو شورای تخصصی
 فرهنــگ/ زهره کهندل  یک عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی 

پیشنهاد تخصصی شدن بخش های علم و فرهنگ را در این شورا داد. 
حمیدرضا طیبی، در گفت وگو با خبرنگار ما گفت: در این مجموعه افراد 
شــاخص، توانا و صاحب نفوذی عضوند اما اگر این ساختار به دو بخش 
تقسیم شود بهتر است؛ یعنی یک شورا که به صورت تخصصی در حوزه 
فرهنگ کار کند و یک شورا که به طور تخصصی در حوزه علم و فناوری 
فعالیت می کند. او ادامه داد: جلسات شورا باید تمام وقت باشد و همچون 

مجلس شورای اسلامی  برای مصوباتش وقت گذاشته شود. 

طیبی با تأکید هماهنگی دولت و شورای عالی انقلاب فرهنگی خاطرنشان 
کرد: بایستی سیاست گذاری های کلان فقط در این دو شورای تخصصی 
انجام شود و دولت آنچه را تصویب می شود، بپذیرد و در روند تصویب آن 

حضور جدی داشته باشد. 

 اسنادی که نیاز روز نیست
رئیس جهاد دانشگاهی کشور با بیان اینکه مشکلات ساختاری در شورای 
عالی انقلاب فرهنگی وجود دارد، گفت: البته نباید از تلاش های دبیرخانه 
شــورا و اسناد خوبی که تصویب می شــود، چشم پوشی کرد اما تا وقتی 
اختلافات بین دولت و شورا وجود دارد، در اجرایی شدن مصوبات، توفیق 

مورد انتظار را نمی بینیم. 
به باور او با وجود این اختلافات، دبیرخانه شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
بیشتر به سراغ اسنادی می رود که چندان نیاز روز کشور نیست درحالیکه 
مهمترین ســند روز دولت باید بحث نفت، حمل و نقل ریلی و توانمند 
کردن صنایع داخلی باشد یعنی حوزه هایی که بدنه اصلی اقتصاد کشور را 

تشکیل می دهد و برای کشور، اشتغالزایی و ثروت آفرینی دارد. 
طیبی تأکید کرد: اگر این اختلافات را به صورت جدی حل نکنیم راندمان 

کشور پایین می آید.
وی با بیان اینکه بهتر اســت شورای عالی انقلاب فرهنگی به دو شورای 
تخصصی فرهنگی و علمی  تبدیل شــود، توضیح داد: بحث فرهنگ به 
عنوان زیرساخت اصلی کشور از ضروریات است و باید روی آن کار شود، 
متاســفانه موازی کاری در حوزه فرهنگ بسیار زیاد است و رهبر معظم 

انقلاب هم بارها تأکید کرده اند که باید موازی کاری ها برداشته شود.

 ضرورت وجود نظام ملی فرهنگی
طیبی افزود: باید نظام ملی فرهنگی داشته باشیم تا تکلیف سیاستگذاری 
در حوزه فرهنگ مشخص شود و اسناد بالادستی و مصوبات شورای عالی 

به صورت عملی در جامعه اثر خودش را داشته باشد. 
به باور رئیس جهاد دانشــگاهی کشور، اگر دو مجموعه در شورای عالی 
انقلاب فرهنگی داشته باشیم که به صورت تخصصی کار کنند، مصوبات 

کارآمدتر خواهند بود. 
او افزود: بدیهی هست که طرح های حوزه علم و فناوری وقتی موفق اجرا 
می شود که الزامات حوزه فرهنگ را ببیند و پیوست فرهنگی داشته باشد. 
طرح های فرهنگی هم که قرار است اجرا شود باید مسائل مرتبط با حوزه 

خودش را مدنظر قرار دهد.
طیبی یادآور می شود: البته نگاه دیگری هم وجود دارد که می گوید وقتی 
یک شورای عالی هست و رؤسای سه قوه در آن حضور دارند این مسائل 
راحت تر می شود، در واقع اگر ارتباط شورای عالی انقلاب فرهنگی با بدنه 
اجرایی کشور بیشتر و بهتر شود، کارایی شورای عالی انقلاب فرهنگی با 
همین وضع موجود هم بیشتر خواهد شد به این شرط که به مسائل اصلی 

کشور بپردازد. 
یادآور می شود پیش از این نیز برخی چهره های فرهنگی از جمله اعضای 
شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشــاره به وجود ایراداتی در ساختار این 

شورا، پیشنهادهایی برای اصلاح آن ارائه کرده بودند.

آنچه می خوانید

هــر بار که بــه هیئــت می رفت، 
احســاس می کردم تا ســاعت ها 
بعد ضربان قلب احمدآقا حسینی 
اســت و به عشق امام حسین)ع( 

می زند
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بازگشایی موزه استاد علی اکبر صنعتی
عکس: اکبر توکلی

سیدجواد  هاشمی  در نشست خبری فیلم »آهوی پیشونی سفید 2«:  

فروش مهم نیست، ارتباط با بچه ها مهم است  

 هنر/ محمدعلی میرزایی  نشست خبری فیلم »آهوی پیشونی سفید 2« در سالن امیرحسین فردی 
حوزه هنری برگزار شد. در این نشست،  هاشمی  با بیان اینکه فیلمبرداری فیلم از 2 روز قبل شروع شده 
است، گفت: من از ابتدا به فکر برگشت سرمایه نبودم و حتی به سرمایه گذاران هم گفتم که ساختن این 

فیلم چیزی جز عشق به کار فیلمسازی برای کودکان نیست زیرا برای بچه ها باید با عشق گام برداشت. 
وی افزود: در دوره ای از ادوار مدیریتی در فارابی، موقع تدوین فیلم کم آوردم و 20 میلیون از فارابی پول گرفتم. به جز 
آن 20 میلیون، دیگر بابت هیچ فیلمی  از دولت و نظام جمهوری اسلامی  پولی نگرفتم. البته فارابی برای بازگرداندن آن 

فیلم تا مرز بازداشت من پیش رفت. 
شکســت تجاری یک فیلم محتمل است اما باید مواظب باشیم شکست فرهنگی نخوریم. وی با بیان اینکه نمی توانم 
بگویم مخاطب سنجی ما دقیق و کامل بوده است، افزود: ولی این را می توان گفت که تعامل خوبی در طی این سال ها با 
بچه ها داشتم و سعی کردم که حرف خود را به خوبی نشان دهم. من دغدغه ای در بین بچه ها در »آهوی پیشونی سفید« 
دیدم و بعد از گذشــت 5 ســال، مدیر پخش یک مؤسسه از ما درخواست کرد که تکثیر فیلم را  افزایش دهیم و این 
نشان دهنده استقبال خوب از فیلم است. البته اصلًا برای ما فروش فیلم مهم نیست بلکه دیده شدن آن در بین بچه ها 

اولویت دارد. 
ترلان پروانه، بازیگر فیلم، هم در ادامه گفت: وقتی آدم یک نقش را خلق می کند و با استقبال خوبی مواجه می شود، 
خودش با آن ارتباط خوبی برقرار می کند. دلیل ماندگاری »آهوی پیشونی ســفید« این اســت که خود آقای  هاشمی 

 شناخت خوبی از قشر کودک و نوجوان دارد. 

پرده نقره ای چهره - خبر

مهر: مهدی یزدانی، مدیرعامل مؤسسه رسانه های تصویری، با بیان اینکه کسب 
سهم بیشتر از بازار محصولات تصویری جهان از جمله اولویت های این مؤسسه 
اســت، گفت: با توجه به افزایش ســرعت اینترنت، کاهش هزینه های ترافیک 
مصرفی کاربران و دسترســی عموم مردم، در حوزه ســمعی-  بصری هم بستر 
مناسبی ایجاد شده است. در سال های اخیر با توجه به توافق میان وزارت ارشاد 
و مؤسسه های عرضه کننده  تولیدات و وزارت ارتباطات، مسئله  استفاده از اینترنت 
ارزان تر و یا استفاده از اینترانت )شبکه  ملی ارتباطات( مد نظر قرار گرفته است. 

استفاده از اینترانت برای دیدن فیلم 

میزان: علی نصیریان، بازیگر، درباره فصل دوم سریال »شهرزاد« گفت: بازیگران 
دیگری به جای شخصیت اصلی فصل اول به کار اضافه شده اند اما هنوز جایگزینی 
برای این شــخصیت وجود ندارد. شخصیت »عمه« که در فصل 2 اضافه شده، 
تلاش هایی را انجام می دهد اما نتوانسته آن قاطعیت و کنشگری برادرش را داشته 
باشد. وی اضافه کرد: شخصیت »قباد« نیز در فصل دوم گرفتاری ها و قصه هایی 
دارد و از نظرم قصة کلی کمی مشکل دارد. برای بازی در نقش »بزرگ آقا« خیلی 

دلتنگ هستم و اینکه برای من کار و تجربه بسیار خوبی بود. 

قصه فصل دوم »شهرزاد« کمی مشکل دارد 

ایسنا: محمدحسین قاسمی، تهیه کننده فیلم سینمایی »نفس«، درباره حذف 2 
فیلم از میان نامزدهای بخش بهترین فیلم جشن خانه سینما یادداشتی نوشت 
و نسبت به حواشی آن واکنش نشــان داد. وی در این یادداشت نوشت: نرگس 
آبیار برای فیلم هایش و علی الخصوص فیلم سومش »نفس« از جشنواره های مهم 
بین المللی جایزه کارگردانی می گیرد اما در کشورش برای این فیلم ها حتی در این 
رشته کاندیدا هم نمی شود. من به عنوان یک تهیه کننده از حذف فیلم »نفس« از 

بخش رقابت بهترین فیلم بی نهایت گله مندم. 

دنیا برای این فیلم دست زد اما خانه سینما آن را ندید 

 باران باســتانی  خوشــحالی بیش از اندازه، 
تبلیغات، رو کم کنی، احســاس خوشــبختی یا 
کدام عامــل درونی و بیرونی می تواند یک بازیگر 
معروف را وادار کند که برای اعلام  ازدواج دومش 
از همه فرصت ها استفاده کند و همه آن اتفاق را 
به مردم گزارش دهد. تا جایی که این اطلاع رسانی 
که فی نفســه برای عموم مردم جذاب اســت، به 
ضد خودش تبدیل شــود و مردم از خودشان و از 

دیگران بپرسند: این چرا این جوری می کند! 
زندگی خصوصی و شــخصی چهره های معروف 
برای مردم جذاب اســت چــون عموم مردم فکر 
می کنند بازیگران معــروف زندگی هایی رؤیایی 
دارند و در خانه هایی شبیه قصر زندگی می کنند. 
این ســطح اختلاف طبقاتی و اینکه بازیگران یا 
ورزشکاران بویژه فوتبالیســت ها بسیار پولدارند، 
مردم را به نوع و سبک زندگی این گروه کنجکاو 

می کند. 

 مردم داری های فراموش شده 
بازیگران قدیمی تر که مرام و اخلاق برایشان مهم تر 
از فخرفروشــی و تکبر اســت، آن قدر اخلاق مدار 
هستند که فروتنی و مردم داری آن ها باعث شده 
جامعه به آن ها احترام خاصی بگذارد و این احترام 
آن قدر عمیق باشد که کسی به فکرش هم خطور 
نکند که به زندگی این بازیگر ســرک بکشد. به 
نظر مردم این بازیگران آن قدر شریف هستند که 
چیز خاصی در زندگی خصوصی شــان نیست که 
برای آن ها جذاب باشــد و با دستمزدهای کلانی 
که می گیرند، برای خود زندگی سالمی  را تشکیل 
داده اند. مثلاً علی نصیریان یکی از همین بازیگران 
است که سال هاســت به  عنوان بازیگری متین و 
پیشکسوت قدر دیده و بر مسند محبوبیت نشسته 
است. او به دور از جار و جنجال زندگی می کند و 
در کوچه و خیابان سربه زیر و آرام می آید و می رود 
و هر کس به او ســلام و عــرض ارادتی می کند، 
دستی روی سینه اش می گذارد و با خشوع احترام 

مردم را پاسخ می دهد. 
اما چند ســالی اســت که با رونق شــبکه های 
اجتماعی و فضای مجازی بازیگران، چه میانسال و 

چه جوان، خودشان وارد دنیای غوغاسالار رسانه ای 
شده  اند و حتی بدون اینکه مردم ابراز نیاز کنند، 
جنجالی درست می کنند که دیده و مطرح شوند. 
این کار آن ها چند دلیل می تواند داشته باشد. یکی 
اینکه کارگردانان و تهیه کننــدگان آن ها را بازی 
نمی دهنــد و این گروه برای جلب توجه و خودی 
نشان دادن از شبکه های اجتماعی استفاده می کنند 
و بــا راه انداختن جار و جنجالی برای چند روزی 
در صدر اخبار قرار می گیرند. مثلاً خانم بازیگری 
درباره یک تیم فوتبال واکنشی غیرمتعارف انجام 
می دهد و برای چند روزی به شدت دیده می شود. 
با این کار او که مدتی اســت منزوی شده، دیده 
می شــود و حس درونی اش راضی می شود که در 
علم روان شناسی این روش را احساس نیاز شدید 
به نوازش و دریافت هرچند منفی می نامند. در این 
روش فرد حتی شــاید فحش بشنود اما درونش 
راضی می شود چون بالاخره دیده شده و یادآوری 
کرده که من هم هســتم. این جــار و جنجال ها 
یــک مزیت دیگر هم بــرای این بازیگــر دارد و 

دنبال کننده هــای او را در شــبکه های اجتماعی 
بویژه اینســتاگرام افزایش می دهد و دلالانی هم 
وارد معرکه شده و به این بازیگر یادآوری می کنند 
کــه از این همه دنبال کننده ســود اقتصادی هم 
می تواند ببرد و می تواند برای شرکت های مختلف 
تبلیغات کند! پس این جار و جنجال علاوه بر اینکه 
باعث دیده شدن او می شود، سود مالی نیز برایش 
به همراه می آورد و می تواند با یک تیر دو نشــان 
بزند. برای همین است که او گاهگاهی بازی روانی 

و جنجالــی تازه ای راه می انــدازد تا کرکره دکان 
مجازی اش همیشه بالا بماند. 

 اندازه نگه دار که اندازه نکوست! 
برخی از این بازیگر های به اصطلاح انسان دوســت 
برای رونق اقتصادی صفحه اینستاگرام خود حتی 
دست به کارهای غیرانسانی هم می زنند. مثلاً به 
قالب حمایت از کودکان و زنان بی سرپرســت یا 
بدسرپرســت فرو می روند و با غلغلک دادن حس 
بشردوســتی مردم، آن ها را به ظاهر به سمت این 
حرکت بشردوســتانه می برنــد و صفحه مجازی 
خود را پربازدید می کنند. اما واقعیت این است که 
آن ها در این شرایط دارند برای یک بنگاه تجاری 
که تحت پوشــش نام خیریه معلوم نیســت چه 
کارهایــی می کند، فعالیت می کنند و پول خوبی 
هــم می گیرند. همین چند روز قبل بود که یکی 
از همین بازیگران خانم که صفحه اینستاگرامش 
رکوردار فالوور )تقلبی و واقعی( است، به دیدن بچه 
بیماری به نام امیرعلی رفت و در حالی که بچه اصلًا 

حال و روز خوبی نداشت، با او سلفی گرفت؛ غافل 
از آنکه این حرکت زشــتِ او را یکی ثبت می کند 
و در همین دنیای مجازی منتشر می کند تا مردم 
بدانند این بازیگر چندان هم دلش برای امیرعلی 
بیمار نسوخته بلکه او آمده تا از این کودک معصوم 
عایدی و سود خود را کسب کند و برود!  حکایت 
ازدواج خانم بازیگر خاص هم حکایت همین سود 
و عایدی مالی و دیده و مطرح شدن است. حالا با 
توسعه فضای مجازی لازم نیست مردم خودشان 
دست به کار شوند و درباره بازیگران کنجکاوی به 
خرج دهند و از هر جا شده، اخبار زندگی آن ها را 
به دست آورند. بازیگرانی هستند که خودشان پرده 
از حریم شــخصی خود برداشته و آن را با رنگ و 
لعاب زیادی در معرض دید مردم قرار می دهند و 
گاهی آن قدر در این راه افراط می کنند که مردم به 
آن ها گوشزد می کنند که: خانم محترم! اندازه نگه 

دار که اندازه نکوست. 
کسب پول و درآمد از فضای مجازی کار و حرفه 
تازه ای اســت که آزمون و خطاهای خاص خود را 
دارد. این فضای کســب و کار شاید برای جوانانی 
که در دنیای واقعی کار و کسبی پیدا نمی کنند یا 
برای زنان سرپرست خانواده ای که از این فضا برای 
تبلیغ دست سازهای خود استفاده می کنند، خوب 
باشد اما برای بازیگری که ماهیانه میلیون ها تومان 
درآمد دارد، استفاده از این فضا برای تبلیغات فلان 
برند، آن  هم در لباس عروسی نه تنها جذاب نیست 

بلکه مشمئزکننده و ضداخلاقی هم هست. 
فخرفروشــی به ازدواج مجدد و اینکه همسر من 
دارای چــه ویژگی های منحصربه فردی اســت و 
چقدر عاشقانه مرا دوست دارد، شاید برای دختری 
که در حاشــیه جامعه زندگی می کند و ناگهان 
برایــش اتفاق عجیب و مهمی  رخ داده و با مردی 
پولدار ازدواج کرده، عجیب و شگفت انگیز باشد و 
بخواهد آن را به همه عالم و آدم بگوید اما واقعیت 
این است که شما دیگر چرا خانم؟ شما که همسر 
سابقتان یکی از نام های معروف سینما و تلویزیون 
است و از او فرزندی هم دارید!  به  هر حال ازدحام 
تبلیغاتی ازدواج شما آن قدر زیاد بود که راستش را 

بخواهید به ضدتبلیغ تبدیل شد.

گزارش خــبری

حرکتی فرهنگی برای روشندلان
ماهانه 4 فیلم گویا از رادیو ارشاد پخش می شود 

 هنر/ صباکریمی  نشست خبری رونمایی از فعالیت فرهنگی »فیلم 
گویا« و مراسم رونمایی از این فعالیت فرهنگی روز گذشته با حضور مهرناز 
خراسانچی رئیس کتابخانه عمومي حسینیه ارشاد، پرستو ولدخان مسئول 
بخش نابینایان کتابخانه حسینیه ارشاد و فرشاد آذرنیا تحلیلگر فیلم های 

نابینایان در کتابخانه عمومی حسینیه ارشاد برگزار شد. 
ولدخان در بخشی از صحبت های خود با اشاره به نحوه شکل گیری این 
فعالیت فرهنگی، عنوان کرد: خوشحالیم که در کتابخانه ارشاد شاهد این 
اتفاق هســتیم. من اینجا کنار مدیــری کار کردم که نه تنها مانعی برای 
فعالیت های ما ایجاد نکردند بلکه برای فعالیت های خلاقانه و تازة ما نیز بال 
و پر پرواز می دهند. اینجاست که ما احساس می کنیم می توان هر روز یک 
کار تازه کرد.  وی در ادامه افزود: اواخر ســال 92 بود که تصمیم گرفتیم 
توجه ویژه ای به سینما داشته باشیم. کتاب تاریخ سینما جزو کتاب هایی 
بود که گویا شد و در کنار آن نیز متن فیلمنامه ها و نمایشنامه های بسیاری 
هم توسط دوستان ما به صورت گویا تولید شد که خوشبختانه بسیار مورد 
استقبال قرار گرفت و باعث شد که بیشتر تشویق شویم که تخصصی تر کار 
کنیم.  ولدخان تأکید کرد: ما اینجا یک رادیوی اینترنتی در حسینیه ارشاد 
داریم که نشست ها، جلسات و همچنین مراسم رونمایی از فعالیت های 
فرهنگی را پوشــش می دهد و پخش می کند. ضمن اینکه قرار است از 
همین امشب فیلم های گویا رأس ساعت 22 از رادیو ارشاد پخش شود. در 
واقع هر هفته یک فیلم و در پایانِ هر ماه 4 فیلم داریم که نهایتاً پس از 
پایان یک فصل همه آن ها در کتابخانه آرشیو خواهند شد و علاقه مندان 
می توانند از آن ها استفاده کنند.  وی در ادامه افزود: این اولین باری است 
کــه حرکتی تحت عنوان فیلم گویا اتفاق افتاده اســت. در صحبت ها و 
بررسی هایی که با نابینایان داشتیم، به این نتیجه رسیدیم که چه جنبه ای 
از فیلم گویا را تولید کنیم تا آرشیو شود و همه بتوانند از آن استفاده کنند. 
ولدخان در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به برنامه های آینده 
فیلم گویا، تصریح کرد: قرار است به زودی فیلم های دیگری هم به صورت 
گویا تبدیل شود. سعی می کنیم فیلم هایی را انتخاب کنیم که بیشترین 

بازخورد را میان مخاطبان داشته و بهترین آن ها را گزینش کنیم. 

 داستان  رادیوفیلم
در ادامه این مراســم، آذرنیا عنوان کرد: داستان رادیوفیلم به این صورت 
شروع شد که 6 سال پیش یک تئاتر کارگاهی داشتیم که همه آن برگرفته 
از موسیقی و افکت بود و دیالوگی نداشت. یک روز در حین اجرا متوجه 
حضور دختر نابینایی شدم که با اشتیاق کنار مخاطبان دیگر نشسته است 
و نسبت به نمایش واکنش نشان می دهد. برایم عجیب بود چطور بدون 
اینکه ببیند، می تواند با نمایش ارتباط برقرار کند. بعداً متوجه شدم مادر 
این دختر در اتاق نور با موبایل برایش داســتان نمایش را همزمان شرح 
می داده است.  وی در ادامه افزود: این اتفاق برایم جرقه ای شد که چرا ما 
این کار را برای نابینایان انجام ندهیم و فیلم ها را برای آن ها گویا نکنیم که 
آن ها هم بتوانند استفاده کنند. این گونه شد که این داستان شکل گرفت و 
بعد از این جریان هم خانم ولدخان با من تماس گرفتند و از من خواستند 

که در پروژه فیلم گویا کنارشان همکاری داشته باشم. 

درباره هیاهوی بی پایان هنرپیشه ها در شبکه های اجتماعی 

ضدتبلیغی که خانم بازیگر راه انداخت 

آنچه می خوانید

بازیگــران، چــه میانســال و چه 
دنیــای  وارد  خودشــان  جــوان، 
غوغاســالار رسانه ای شــده  اند و 
حتی بدون اینکه مردم ابراز نیاز 
کنند، جنجالی درست می کنند که 

دیده و مطرح شوند
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خط عبرت

موتورسيكلت قراضه، موبايل سرقتى 
و نوجوانى كه راهى زندان شد

خط قرمز- سعيد كوشافر: مرد 
جوان شنيد كه با آگهى در سايت 
ديوار مى تواند موتورسيكلتش را به 
قيمت بهترى بفروشد. هنوز چند 
ســاعتى از درج آگهى نگذشــته 
بود كه ســر و كله مشــتريان و 
تماس هاى آن ها شــروع شد. در 
ميان اين مشتريان جوانى بود كه 

حاضر بود با قيمت بهترى معامله كند. قرار گذاشــتند و جوانك در محل قرار 
حاضر شد، وقتى از نزديك موتورسيكلت و شرايطش را ديد به اين نتيجه رسيد 
كه نمى ارزد، اما باز هم طالب خريد موتور بود، پس اجازه خواست تا با دوستش 
كه خبره كار است، گفت وگو كند. او چند دقيقه با مكانيك موتور تلفنى گفت 
وگو كرد و قرار شد تا او هم موتور را از نزديك ببيند، پسر جوان گوشى موبايلش 
را كه مدعى بود از موتورسيكلت هم بيشتر مى ارزد نزد فروشنده گرو گذاشت 
تا موتور را به تعميرگاه ببرد و برگردد. چند ساعت گذشت و از جوان خريدار 
خبرى نشد، مرد تقريباً مطمئن شد كه او ديگر باز نمى گردد پس با پليس 110 

تماس گرفت و موضوع را تحت عنوان سرقت گزارش كرد.
گوشى موبايل، اگرچه ارزشمند است، اما سابقه سرقت دارد و از طريق رديابى 

اين گوشى و سيمكارت نمى توان به پسر جوان دست يافت.
فروشــنده موتورسيكلت اما يك سرنخ بسيار كوچك در اختيار دارد، سرنخى 
كه منجر به حل معماى اين معامله پرابهام مى شود. مرد فروشنده به مأموران 
مى گويد كه جوانك لحظاتى قبل از اينكه سوار موتور شود و به اصطلاح با آن 
دورى بزند و آن را نزد مكانيك خبره موتور ببرد، با شــماره اى تماس گرفت و 
گفت وگو كرد، از لحن گفتارشان پيدا بود كه دوستان نزديك هستند، پس با 

رديابى شماره تلفن مى توان به دوست جوانك و سپس خود او رسيد.
مأموران با اين سرنخ ماجرا را پيگيرى كردند، سرنخى كه درنهايت آن ها را به 
پسرجوان رساند. متهم زمانى كه در مقابل مأموران قرار گرفت، گفت كه موتور 
را از لحظه اى كه تحويل گرفته تعميــرگاه خوابانده و 350 هزار تومان خرج 
آن كرده اســت ، او گفت به دليل خرابى موتور قادر نبوده كه موتورسيكلت را 
برگرداند و اكنون هم اگر شاكى موتورش را مى خواهد بايد 350 هزار تومان را 
به او بدهد و موتورش را پس بگيرد. پسر جوان گفت كه قيمت موبايلش بيشتر 
از موتور بوده و او قصد داشته بعد از تعمير موتورسيكلت پول شاكى را داده و 
موبايلش را پس بگيرد و نمى فهمد چرا شــاكى موضوع را به كلانترى كشيده 
است. اين در حالى بود كه مشخص شده بود موبايل وى هم سابقه سرقت داشته 

و اكنون بايد در بازداشتگاه بماند تا تكليف پرونده روشن شود.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

كشمش دزدهاى كاشمر 
به كوزه افتادند

خط قرمز: ســارقان حرفه اى كشمش از تاكستان هاى انگور 
شهرستان كاشمر شناسايى و دستگير شدند. فرمانده انتظامى 
كاشمر در تشريح اين خبر گفت: در پى اعلام چند فقره سرقت 
كشمش از تاكستان هاى انگور بخش بالا ولايت اين شهرستان، 
تيم تجســس كلانترى 12 قائم وارد عمل شد. وى افزود: اين 
مأموران پــس از انجام تحقيقات ميدانى گســترده به فردى 
سابقه دار به نام رضا مظنون شده و او را به صورت نامحسوس 
تحت نظر قرار دادند. ســرهنگ باقرى ادامه داد: مأموران پس 
از چند روز كنترل نامحسوس ســرانجام روز دوشنبه او را در 
حال فروش مقاديرى كشمش دستگير و با توجه به اظهارات 
ضد و نقيضــش به مقر انتظامى منتقل كردند. وى افزود: اين 
متهم 38 ســاله كه اعتياد شديد به مواد افيونى دارد، در ابتدا 
منكر هرگونه سرقت بود ولى در مواجهه با دلايل محكم پليس، 
ناگزير لب به اعتراف گشــود و به هشت فقره سرقت كشمش 
از تاكســتان هاى انگور با همدســتى يكى از دوستانش به نام 
محمد اعتراف كرد. سرهنگ باقرى خاطرنشان كرد: در ادامه 
اين عمليات تيم تجسس كلانترى 12 قائم همدست متهم را 
در يك عمليات ضربتى و غافلگيرانه دستگير و از مخفيگاه او 
مقاديرى از كشمش هاى سرقتى را كشف كردند. وى با اشاره 
به دستگيرى دو مالخر اظهار داشت: پليس به منظور پيشگيرى 
از سرقت محصولات كشاورزان، اقدام به راه اندازى گشت ويژه 
پيشگيرى از سرقت محصولات باغى كرده است كه به صورت 

مستمر در سطح روستاهاى اين شهرستان گشت زنى مى كند.

سريال سرقت از خانه هاى 
جنوب مشهد خاتمه يافت

خط قرمز: با تلاش گســترده پليس، عاملان ســرقت هاى 
ســريالى از منازل جنوب شهر مشــهد شناسايى و دستگير 
شدند. رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى با اعلام اين خبر 
گفت: در پى گزارش سرقت هاى سريالى از منازل آپارتمانى 
در محدوده بلوار احمدآباد، بلوار پيروزى و بلوار خاقانى، تيمى 
زبده از پايگاه جنوب آگاهى مشهد براى بررسى موضوع وارد 
عمل شــد. وى گفت: در بررسى هاى به عمل آمده مشخص 
شد تمامى ســرقت ها در ساعات اوليه شب بوده و سارقان با 
اطمينان از خارج شدن صاحبخانه، با تخريب قفل آپارتمان ها، 
لوازم با ارزش شامل طلا، جواهر، سكه، وجوه نقد، لپ تاپ و 
دوربين فيلمبردارى را سرقت كرده اند. وى گفت: كارآگاهان در 
ادامه با استفاده از سرنخ هاى بجا مانده و استفاده از شيوه هاى 
نوين پليســى، يكى از سارقان را كه ساكن شهر تهران است، 
شناســايى و با نيابــت قضائى در اقدامى ضربتى دســتگير 
كردند. سرهنگ رزمخواه بيان داشت: متهم در بازجويى هاى 
علمى پليس و مواجهه با ادله و مســتندات كشــف شده به 
هفت فقره ســرقت از آپارتمان هاى محدوده احمدآباد، بلوار 
پيروزى و خاقانى شهر مشهد با همدستى يكى از دوستانش 
كه در شهرســتان كوهدشت متوارى است، اعتراف كرد. وى 
خاطرنشان كرد: در ادامه اين عمليات همدست متهم نيز با 
نيابت قضائى دســتگير و در بازرسى از مخفيگاهش قسمتى 
از اموال مسروقه كشف شد.وى گفت: متهمان به دادگاه اعزام 
شدند كه بنا به احكام صادره قضائى، جهت تحقيقات تكميلى 
و كشف ساير سرقت هاى احتمالى، در بازداشت پايگاه جنوب 

پليس آگاهى مشهد بوده و سپس روانه زندان خواهند شد.

خط قرمز- ليلا طاهرى: در آخرين عمليات 
كارآگاهان پليس امنيــت پايتخت بيش از 
100 پاتوق شــناخته شــده اراذل و اوباش 
رصد شد و مأموران موفق به دستگيرى 213 
فرد شرور و كشف تعداد قابل توجهى سلاح 
گرم و ســرد و ادوات اســتعمال مواد مخدر 
از متهمان شــدند. اجراى طرح هاى امنيت 
محله محور براى برقرارى امنيت در پايتخت 
همچنان ادامه دارد. ســاعت 7 صبح است 
رديف خودروهــاى ون پليس همه خيابان 
ســروش كه درســت به در ورودى پليس 
امنيت مى رسد را اشــغال كرده اند. دژبان ها 
اول ليســت متهمان را چك مى كنند و بعد 
هم اجــازه ورود مى دهند. هر خودروى ونى 
كه داخل حياط اداره پليس امنيت مى شود 
در جا دو خودروى سوارى هم مى ايستد و زن 
و مرد بر سر زنان از آن پياده مى شوند. جلوى 
در ورودى براى ورود خبرنگاران گيت جدا باز 
كرده اند. كافى است تا كارت را نشان بدهيم 
و اجازه ورود صادر شــود. اما خانواده ها حق 
ورود ندارند همين كه از گيت رد مى شــويم 
زن ميانســال دستم را مى گيرد مى گويد به 

مجتبى بگو بيرون در منتظريم. 
* رديف متهم هاى خندان 

داخــل حياط روى ميزهايى كــه با پارچه 
پوشانده شده اند رديف بطرى هاى مشروبات 
الكلى و قمه و چاقو در انواع سايز ها و اندازه ها 
خودنمايى مى كند. روى يكى از ميزها مملو 
از اســلحه هاى سياه رنگى اســت كه برق 
مى زنند. افســر جوانى كه كنار ميز ايستاده 
مى گويد همه اين اسلحه ها واقعى و آكبند 
هســتند. او نمى گويد كه از كدام پاتوق اين 
همه اسلحه كشــف و ضبط شده است. اما 
مى گويد: اســلحه هاى كاركــرده كه قبلاً 
سابقه شــليك دارند مثل نقل و نبات بين 
اراذل و اوباش دســت به دست مى شوند و 
اگر كسى با اســلحه گير بيفتد بايد درباره 
همه شــليك هايى كه با اســلحه اش انجام 
شــده جواب بدهد.اندكى از ساعت 8 صبح 
گذشــته اســت و رديف متهم هايى كه با 
دســتبند و لباس هاى شيك از خودروهاى 

پليس پياده مى شوند بيشــتر شده. اينجا 
ديگــر از متهم هاى خمار كه از درد خمارى 
به خود مى پيچند خبرى نيست. اكثر افرادى 
كه دستگير شده اند بين 20 تا 35 سال سن 
دارند. لباس هاى مرتب پوشيده اند و به قول 
خودشان چون در قهوه خانه در حال خوردن 

املت بودند دستگير شده اند. 
* آقاى جعل 

بين رديف متهم ها لباســش را روى سرش 
كشيده و منقطع حرف مى زند و آرام. اصلا 
متوجه حرف هاى بريده بريده اش نمى شويم. 
تا اينكه افســر پرونده اش از راه مى رســد. 
فرزاد با ديدن افســر پرونده تازه نطقش باز 
مى شــود. از آن بچه مايه دارهاى حســابى 
اســت كه خوشــى زير دلــش زده و براى 
هيجان و رو كــم كنى در صفحه بچه مايه 
دارها كه انگار صفحــه خيلى پر طرفدارى 
هم در اينســتاگرام است چند تا مهمانى و 
دورهمى خفن برگزار كرده اســت. فرزاد 6 
تا ســابقه كيفرى دارد كه حمل و نگهدارى 
اسلحه، جعل اســناد و گذرنامه مهمترين 
آن هاست براى همه سابقه هايش هم وكيل 
گرفته و به قــول خودش زياد زندان نمانده 
اما زندان را هم تجربه كرده و از قرار گرفتن 
پشــت ميله ها اصلا ترسى ندارد. پاتوق او و 
دوستان خوشگذران و عربده كشش تايلند و 
مالزى است و جدا از عاصى كردن مأموران 

پليس ايران در كشورهاى تايلند و مالزى هم 
پرونده شرارت و راه اندازى دعواى خيابانى 
دارد. مى گويد با هويت جعلى چند بار از مرز 
بيرون رفته و هيچ كسى هم متوجه جعلى 
بودن پاسپورتش نشــده است. فرزاد متولد 
70 است و 4 سالى هست كه متأهل شده. 
مى گويد بابام نمايشگاه ماشين دارد و وضع 
ماليم خيلى خوب است. بزرگ ترين مشكلم 
اين اســت كه هيجان در زندگيــم ندارم. 
بــراى همين هم هر روز بــا بچه ها به قهوه 
خانه مى رفتيم. كم كــم ميهمانى و پارتى 
و دورهمى هايــى به صرف گل و مشــروب 
تنها تفريحمان شــد. او سابقه عربده كشى 
هم دارد مى گويد همســرم اصلاً در جريان 

كارهايم نيست. 
سردار حسين رحيمى در جمع خبرنگاران 
گفت: شب گذشــته در تداوم دو هفته كار 
اطلاعاتى در پليس امنيــت و در 85 فقره 
عمليات در نقــاط مختلف تهران پليس به 
پاتــوق اراذل و اوباش يورش برد و 213 نفر 
از افرادى كه جرايمى مثل تخريب اموال و 
درگيرى مسلحانه و ايجاد مزاحمت و خريد 

و فروش سلاح داشتند را دستگير كردند.
رئيس پليس پايتخت افزود: ميانگين سنى 
افراد، 25 تا 30 ســال اســت. 10 دستگاه 
خودروى دودزا كشف شده ميخ هاى سه پر 
براى پنچر كردن خودروهاى پليس و تعداد 

زيادى سلاح جنگى و شكارى از آن ها كشف 
شــده است. وى از شناســايى و انهدام يك 
كارگاه بزرگ پايپ ســازى خبر داد و گفت: 
يك كارگاه پايپ ســازى براى مصرف مواد 
مخدر كشف شده و غالب اين شناسايى ها بر 
اساس تماس هاى مردمى و درخواست هاى 
مردم بوده است. ما با شماره 110 در خدمت 
مردم هستيم و به همه تماس هاى رسيده از 
سوى مردم رسيدگى مى كنيم. رحيمى ادامه 
داد: در بين دستگيرشــدگان تعداد اندكى 
از اراذل و اوباش ســطح يك وجود داشتند 
تعداد انــدك اين افراد به اين خاطر بود كه 
اين متهمان با جديت رصد مى شوند و اجازه 
فعاليت و قدرت نمايى به هيچ وجه ندارند. 

وى تصريح كرد: بيشتر دستگير شدگان در 
تمام نقاط آلوده شناسايى شده اند و پليس به 
ترتيب اهميت و اذيت و آزارها عمليات ها را 
دنبال مى كند و عمليات ها ادامه دار خواهد 
بود. تلاش خواهيم كرد تا آنجا كه در توانمان 
هست محله هاى شهر را از لوث وجود اراذل 

و اوباش پاكسازى كنيم.
رئيــس پليس تهران گفــت: پليس حامى 
مردم اســت و در همه حال به فكر امنيت 
مردم اســت و اميدواريم با راهنمايى مردم 
همه اماكن را از وجود ايــن اراذل و اوباش 

پاكسازى كنيم.
رحيمى در پاسخ به سؤال خبرنگارى درباره 
فرجام متهمان دســتگير شــده نيز گفت: 
پليس وظيفه اش دستگيرى اراذل و اوباش 
است. دســتگاه قضايى با ما همراه است و 
اميدواريم درباره اين افراد تصميمات مقتضى 
گرفته شود.همه مواد مكشوفه از جمله مواد 
مخدر كشــف شــده، ادوات استعمال مواد 
مخدر و ســلاح هاى گرم و ســرد ضميمه 
پرونده متهمان دستگير شده مى شود و به 
دستگاه قضايى تحويل داده مى شود.سردار 
رحيمى درباره كارگاه پايپ ســازى گفت: 
ايــن كارگاه در غرب تهران فعاليت مى كرد 
و بسيار مهم بوده است تا جايى كه صاحب 
كارگاه در جريان بازجويى ها ادعا كرده است 

كه 500 نفر مشترى ثابت داشته است.

در آخرين عمليات 
كارآگاهان پليس امنيــت پايتخت بيش از 
 پاتوق شــناخته شــده اراذل و اوباش 
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فرد شرور و كشف تعداد قابل توجهى سلاح 
گرم و ســرد و ادوات اســتعمال مواد مخدر 
از متهمان شــدند. اجراى طرح هاى امنيت 

پليس ايران در كشورهاى تايلند و مالزى هم 

محله محور براى برقرارى امنيت در پايتخت 
 صبح است 
رديف خودروهــاى ون پليس همه خيابان 
ســروش كه درســت به در ورودى پليس 
امنيت مى رسد را اشــغال كرده اند. دژبان ها 
اول ليســت متهمان را چك مى كنند و بعد 
هم اجــازه ورود مى دهند. هر خودروى ونى 
پليس پياده مى شوند بيشــتر شده. اينجا كه داخل حياط اداره پليس امنيت مى شود 

از متهمان شــدند. اجراى طرح هاى امنيت 
محله محور براى برقرارى امنيت در پايتخت 

پليس پياده مى شوند بيشــتر شده. اينجا 

براى پنچر كردن خودروهاى پليس و تعداد براى پنچر كردن خودروهاى پليس و تعداد مالزى است و جدا از عاصى كردن مأموران مالزى است و جدا از عاصى كردن مأموران دســتبند و لباس هاى شيك از خودروهاى 

خط قرمز: زن جاعل براى فرار از دست پليس، خود 
را از طبقه ســوم آپارتمان به پاييــن پرت كرد. او با 
همدستى دو مرد ديگر، باند جعل اسكناس و اسناد 
دولتى تشكيل داده بود.  فرمانده انتظامى هرمزگان 
با اشــاره به بسترى شــدن اين زن، گفت: اين باند 

پس از يك ماه فعاليت شناســايى و متلاشــى شد. 
از مخفيگاه اعضاى آن نيز انواع ســند جعلى شامل 
مدرك تحصيلى، كارت ملى، شناسنامه، سند و برگ 
ســبز هولوگرام دار خودرو، پول، دلار، دفتر وكالت و 
بنچاق كشف شد.  سردار ملكى ارزش اسكناس هاى 

جعلى (غير از دلارها) را ده ميليون تومان اعلام كرد 
و افزود: به نظر مى رسد بخشى از اسناد كشف شده 
از دستگاه هاى دولتى به دست آمده باشد به همين 
دليل تحقيقات تكميلى براى شناسايى افراد مرتبط 

احتمالى ادامه دارد.

زن تبهكار 
از طبقه سوم 

پريد تا از 
دست پليس 

فرار كند

اسلحه گرم، نقل و نبات آنهاست
عمليات پليس براى دستگيرى 213  تن از اراذل و اوباش تهران



خط بین الملل

سفر مادرشوهر به آمریکا برای کتک زدن 
عروس 

خــط قرمز: زنی پــس از آنکه از 
شــوهر و خانواده شوهرش کتک 
خورد از آن ها شکایت کرد تا خاک 
آمریکا را ترک کننــد.  زن جوان 
آسیب دیده »گیند« از سوی شوهر، 
پدرشوهر و مادرشوهرش به شدت 
کتک خورده و راهی بیمارســتان 

شده است. مأموران پلیس فلوریدا همســر این زن »دوبیر کالسی« 33 ساله را به 
همراه »جاسبیر«67 ساله پدر وی و »بهومبیر کالسی« همسر 61 ساله اش دستگیر 
کرده اند. بنا بر اطلاعات پلیس این زوج برای کمک به پسرشان فوراً از هند به فلوریدا 
ســفر کرده تا او را در کتک زدن عروس شان یاری کنند. این دو ادعا کرده اند که 
پسرشان به آن ها به خاطر رفتار بد عروس شان شکایت کرده و درخواست کمک 
کرده است و به همین دلیل آن ها به کمکش شتافته اند. در زمان کتک کاری نوه 
این دو نیز در آغوش عروس شان بوده که وی نیز کتک خورده است. اکنون این پدر 
بزرگ و مادربزرگ به همراه پسرشان به جرم ضرب و شتم و آزار عروس و نوه شان 
دستگیر و راهی زندان شدند. اکنون این سه تن موظفند علاوه بر گذراندن دوران 
محکومیت خود به هند بازگشته و خاک آمریکا را بدون نوه و عروسشان ترک کنند.

 ارتباط کثیف معلم زن 52 ساله 
با دانش آموز 17ساله

خط قرمز: راز رابطه غیر اخلاقی معلم ریاضی زن با دانش آموزش توســط دختر 
معلم برملا شد و پلیس آموزگار را بازداشت کرد.  »آلبرتا پادیلا« معلم ریاضی 52 
ساله آمریکایی که در پارک و منزل  خودش با دانش آموز پسر 17 ساله اش روابط 
جنســی نامشــروع برقرار می کرده پس از گزارش دختر وی به پلیس، دستگیر و 
زندانی شــد. روابط غیر اخلاقی این 2 از زمانی آغاز شــده که سال گذشته معلم 
ریاضی یک ســری کلاس های درس خصوصی فوق برنامه بــرای دانش آموزش 
می گذارد. این معلم دبیرستان جانسون شهر »سن آنتونیو«، به جرم برقراری روابط 
غیراخلاقی بین معلم و شــاگرد توسط پلیس تگزاس بازداشت شد و هم اکنون با 
مجازات 20 سال حبس روبه رو است. بر اساس گزارش پلیس و شواهد و مدارک 
ارائه شده از سوی دختر پادیلا به پلیس که شامل صدای ضبط شده مکالمات این 
معلم و شاگرد نیز می شد، خانم معلم هدایایی مانند لباس و موبایل برای شاگردش 
خریده و بارها او را به رستوران های مختلف دعوت کرده و همچنین اجازه داده بود 
که پســر شــب ها در منزلش بخوابد. خانم معلم در اداره پلیس اعتراف کرد که تا 
موقع دستگیری، بیش از یک سال و نیم بوده با شاگردش روابط غیراخلاقی داشته 
و هنگام دستگیری نیز به قصد برقراری رابطه جنسی به همراه شاگردش به پارک 

رفته بوده که پلیس تگزاس به او مهلت این کار را نمی دهد.

13

مادر شکنجه گر سارینا کوچولو 
را به کما برد  

 خط قرمز: ســارینا دختر 8 ســاله که از ســوی مادر 
معتادش مورد ضرب و جرح قرار گرفته بود همچنان در 

کماست. 
علی محمدی مدیر بیمارستان محمد کرمانشاهی با بیان 
اینکه سارینا بیش از 20 روز است در بیمارستان »محمد 
کرمانشاهی« بســتری است، گفت: سطح هوشیاری این 
دختر هشت ساله تغییر چندانی نداشته و همچنان پایین 

است.
وی با بیان اینکه آثار کبودی ناشی از ضرب و جرح روی 
بدن این کودک وجود دارد، گفت: متاســفانه ســی تی 
اسکنی که از مغز سارینا گرفته شده نیز نشان از خونریزی 
مغزی دارد که یا ناشــی از برخورد سر کودک به محلی 
اســت و یا ضربه ای به ســر او زده شده که خوشبختانه 
گزارش پزشــکی قانونی هرگونه تجاوز و آزار جنســی و 

مسائل اخلاقی را رد می کند.
سارینا دختر هشت ساله کرمانشاهی حدود یک ماه پیش 
درحالی که از ســوی مادر معتاد خود مورد ضرب و جرح 
قرار گرفته بود با حالت بیهوشی به بیمارستان منتقل و در 

بیمارستان محمد کرمانشاهی بستری شد.

دختر 18 ساله را در زاهدان 
خفه کردند 

 خط قرمز: قاتلی که در یک ســناریوی هولناک دختر 
18 ســاله ای را خفه کرده بود در عملیات ضربتی پلیس 

سیستان و بلوچستان دستگیر شد. 
سرهنگ ابراهیم ملاشاهی، رئیس پلیس آگاهی سیستان 
و بلوچستان در تشــریح جزئیات این خبر گفت: در پی 
وصول خبری مبنی بر قتل زن جوانی 18 ســاله در اثر 
خفگی در تاریخ یازدهم شــهریور در یکی از محله های 
شهرستان زاهدان، دســتگیری قاتل به صورت ویژه در 

دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی قرار گرفت. 
رئیس پلیــس آگاهی سیســتان و بلوچســتان افزود: 
کارآگاهان پلیس پس از انجام کار اطلاعاتی و با اقدامات 
پلیســی، از هویت متهم فراری که مرتکب قتل شده بود 

مطلع و وی را تحت نظر و مراقبت قرار دادند. 
وی ادامــه داد: مأموران پلیس با هماهنگی مقام قضائی 
متهم را که جوانی 25 ساله بود، در یک عملیات ضربتی 
و غافلگیرانه در کمتر از ســه ساعت شناسایی و دستگیر 

کردند. 
رئیس پلیس آگاهی استان در پایان با اشاره به اینکه قاتل 
پس از رو به رو شدن با ادله و مستندات پلیسی به جرم 
خود اعتراف کرد و علــت و انگیزه خود از این جنایت را 
اختلافات خانوادگی عنوان کرد، خاطرنشــان کرد: متهم 
پس از تشکیل پرونده مقدماتی جهت سیر مراحل قانونی 

به مراجع قضایی معرفی شد.

خط خبر
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خط قرمز: عامل قتل عام خانوادگی که خودکشی کرده 

بود قبــل از این اقدام جنون آمیز پــدر و مادرش را هم 
کشته بود. 

ساعت 21 دوشنبه سیزدهم شهریورماه وقوع یک جنایت 

خانوادگــی در خیابان شــریعتی - خیابــان یخچال به 
کلانتری 124 قلهک اعلام شد.

با حضور مأمورین در محل و تأیید خبر کشــف اجساد 

متعلق به یک خانواده ســه نفره بــه نام های پژمان )40 

ســاله(، مینو )36 ساله( و پارســا )14 ساله(، بلافاصله 

موضوع به اداره دهم ویــژه قتل پلیس آگاهی و قاضی 

کشیک ویژه قتل دادسرای امور جنایی تهران اعلام شد.

با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع »قتل عمـــد« و به 

دستور بازپرس شعبه پنجم دادسرای ناحیه 27 تهران، 

پرونده جهت رســیدگی در اختیار اداره دهم ویژه قتل 
پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.

* آغاز تحقیقات 

در تحقیقات از خواهر مقتولــه، کارآگاهان اطلاع پیدا 

کردند که خواهر مقتوله در مراجعه به منزل خواهرش 

متوجه آثار خون بر روی نرده های دزدگیر خانه خواهرش 

شده؛ به مغازه کلیدسازی رفته و مجددا با کلیدساز به 

منزل خواهرش آمده؛ پس از باز شدن در منزل با اجساد 

خواهرش، خواهر زاده اش و همســر خواهرش روبرو و 
نهایتا موضوع به پلیس اطلاع داده شده است.

خواهر مقتوله در اظهاراتش با اشاره به اختلاف مقتوله با 

همسرش، به کارآگاهان گفت: قرار بود تا امشب مادرمان 

از مسافرت به یک کشور اروپایی به ایران بازگردد؛ طبق 

قرار قبلی با مینو، حدودا ساعت 14:00 با گوشی تلفن 

همراه مینو تماس گرفتم تا قرار رفتن به فرودگاه امام 

خمینی را با هم بگذاریم اما او پاســخگوی تماس های 

من نبود؛ چندین بار و در ساعت های مختلف با مینو 

تماس گرفتم اما او پاسخگو نبود ! با گوشی تلفن همراه 

همسرش )پژمان( تماس گرفتم اما او نیز پاسخگو نبود، 

با تلفن همراه پارسا تماس گرفتم اما او نیز پاسخگوی 

تماس های من نشــد؛ حدوداً ساعت 20:30 به منزل 

خواهرم مراجعه کردم؛ زنگ خانه را زدم اما کسی در 

را بــاز نمی کرد؛ خودروهای مینــو و پژمان هر دو در 

پارکینگ ساختمان بود؛ به پشت در آپارتمان آن ها در 

طبقه دوم - واحد ششم رفتم؛ زنگ زدم اما کسی در 

را باز نکرد؛ ناگهان متوجه آثار خون بر روی نرده های 

دزدگیر آپارتمان شــدم؛ می دانستم که مینو و پژمان 

با یکدیگر اختلاف شدید پیدا کردند و حتی خواهرم 

چندین بار از پژمان درخواست طلاق کرده؛ ترسیدم؛ 

به دنبال کلیدســاز رفتم؛ زمانی که وارد خانه شدیم، 

همه جا پر از آثار خون بود؛ داخل اتاق خواب، جسد 

مینو و پژمان افتاده بود و جســد پارسا نیز در داخل 

حمام؛ با ســر و صدای من، همسایه ها به طبقه دوم 
آمده و پس از دقایقی پلیس در محل حاضر شد.

در بررسی صحنه جنایت مشخص شد که عامل جنایت 

)پژمان( با جســم تیز اقدام به کشتن همسر و پسر خود 

نموده و در ادامه به زندگی خود نیز پایان داده است.
*کشف دو جسد دیگر

در ادامه رســیدگی بــه این پرونده جنایــت خانوادگی، 

کارآگاهان اداره دهم پلیس آگاهی اطلاع پیدا کردند که 

پدر و مادر پژمان )68 ســاله و 65 ســاله( قرار بوده تا از 

شهرستان به تهران مراجعه نمایند؛ بلافاصله تماس با این 

دو نفر آغاز تا در خصوص انگیزه ارتکاب جنایت توســط 

پسرشــان از آن ها تحقیق شــود اما آن ها نیز پاسخگوی 

تماس های کارآگاهان و دیگر اعضای خانواده شان نبودند.

در ادامه، با شناسایی دفتر کار پژمان در منطقه پاسداران، 

کارآگاهان صبح روز سه شنبه به این محل مراجعه و پس 

از ورود به داخل دفتر کار پژمان با اجساد پدر و مادر وی، 

در حالیکه آن ها نیز مورد جراحت شــدید ناشی از جسم 

تیز قرار گرفته بودند، روبرو شــدند. در بررســی تصاویر 

بدست آمده از دوربین های مداربسته، کارآگاهان موفق به 

شناسایی تصویر ورود پدر و مادر پژمان به داخل ساختمان 

شــدند که پژمان نیز آن ها را همراهی می کرده و پس از 

دقایقی، پژمان به تنهایی از ساختمان خارج شده است.

ســرهنگ کارآگاه حمید مکرم، معــاون مبارزه با جرایم 

جنایی پلیس آگاهی تهران بزرگ، با اعلام این خبر گفت: 

در حال حاضر کارآگاهــان اداره دهم ویژه قتل در محل 

جنایت منطقه پاسداران حضور داشته و تحقیقات از دیگر 

اعضای خانواده مقتولین پرونده در دستور کار قرار گرفته 
است.

* رازهای یک جنایت خانوادگی

تحقیقات ابتدایی کارآگاهان نشــان از آن داشت که پدر 

خانواده که مردی 40 ساله به نام پژمان است پس از قتل 

فرزند و همسرش اقدام به خودکشی کرده و این سناریوی 
هولناک را رقم زده است.

در این مرحله تجســس های پلیســی به دستور بازپرس 

پرونده آغاز شد و جسد اعضای خانواده برای بررسی های 

بیشتر به پزشکی قانونی منتقل شد. کارآگاهان در ادامه 

تحقیقات و بررسی خانه پی بردند که پدر و مادر پژمان 

از شهرستان به تهران سفر کرده اند و وسایلشان نیز در 
خانه مشاهده شد اما اثری از آن ها در خانه نبود.

قاضی محمد شهریاری سرپرست دادسرای امور جنایی 

تهــران گفت: تحقیقــات فنی در صحنه جــرم ادامه 

داشت و با توجه به اینکه پدر و مادر عامل این جنایت 

خانوادگی از استان های شرقی به تهران سفر کرده بودند 

اما هیچ اطلاعی از آن ها نبود تجســس های پلیسی در 

این مرحله آغاز شد. قاضی شهریاری ادامه داد: مأموران 

در ادامه تحقیقات اطلاعاتی و فنی و با توجه به ناپدید 

شــدن مرموز پدر و مادر عامل این جنایت متوجه شد 

پســر خانواده که استاد دانشگاه است در یک دفتر کار 

در خیابان پاســداران فعالیت می کند که در این مرحله 

مأموران به محل کار قاتل خانوادگی مراجعه کردند.

سرپرست دادسرای امور جنایی تهران گفت: مأموران با 

حضور در این واحد تجاری با جســد خونین پدر و مادر 

پژمان روبه رو شــدند. قاضی شهریاری گفت: تحقیقات 

ابتدایــی از اختلاف خانوادگی عامــل این جنایت خبر 

می دهد و همه اعضــای خانواده با ضربات چاقو به قتل 

رسیده و قاتل پس از قتل عام خانوادگی با زدن شاهرگ 

خود به این جنایت ها پایان داده است. بنا به این گزارش، 

تحقیقات بیشتر این پرونده به دستور بازپرس پرونده در 

اداره 10 پلیس آگاهی تهران در حال بررسی است. 

یکی از همسایگان در محل جنایت گفت: آن ها یک سالی 

می شود که به این خانه آمدند و در این مدت هیچ کس 

از آن ها صدایی نشنید، قاتل مردی آرام و متین بود که با 

همسایه ها نیز ارتباط زیادی نداشت، شب جنایت زمانی 

که مأموران برای شکستن در خانه آمدند متوجه شدم که 
قاتل در کرمان استاد دانشگاه بود.

شــب جنایت هم هیچ یک از همسایه ها صدایی از منزل 

آن ها نشنیدند، باورش سخت است که این آدم همچنین 
کاری را کرده باشد.

یک استاد دانشگاه پدر، مادر، همسر، فرزند و خودش را کشت 

جنون خونین در تهران



گفت وگوی قدس با دو شاکی بین المللی استقلال

»بیک زاده« و »مگویان« کوتاه  نمی آیند
 فوتبال  حمید رضا عرب   وقتی بــا مدیربرنامه های 
هرائرمگویــان حرف می زنــی به وضوح ناراحتــی اش را از 
رفتار مســئولان باشگاه اســتقلال درمی یابی. به خصوص 
آنجا که پندار توفیقی، دبیرهیئت مدیره و یکی از یارگیران 
این باشگاه صراحتا در رســانه ها اعلام کرده مگویان برود از 

استقلال شکایت کند. اختر با ناراحتی درباره این اظهارات 
گفته اســت:» توقع چنین رفتاری را از مســئولان باشگاه 
استقلال نداشــتم. مگویان بازیکن در خدمت تیمی بود که 
برای استقلال زحمات زیادی کشــید. باشگاه استقلال به 
جای تقدیر از این بازیکن رســما در رسانه ها اعلام می کند 
که این بازیکن برود شــکایت کند. این رفتار دور ازحرفه ای 

گری است.« 
اختر درباره اینکــه هرائرچه تصمیمی می گیــرد نیز این 
حرف ها را زد:» روزی که مگویان از لیست کنارگذاشته شد 
به اســتقلالی ها گفتم اگراین بازیکن از ایران به ارمنستان 
برود من دیگر نمی توانم مانع از شــکایتش علیه باشــگاه 

شــوم. الان هم همین طوراســت. مگویــان از طریق یک 
مدیربرنامه بین المللی پیگیر مطالباتش از استقلال است 
و کاری هم از دســت مــن برنمی آید.« تحقیقات نشــان 
می دهد که باشگاه اســتقلال مبلغ 900میلیون تومان به 
این بازیکن بدهکاراســت و هرائر نیز شکایت از استقلال را 

در فیفا مطرح کرده و به زودی نامه اخطاریه فیفا به باشگاه 
استقلال ارسال خواهد شد. از سویی دیگر هاشم بیک زاده 
از طریــق مدیربرنامه های ایرانــی اش پیگیردریافت طلب 
800میلیونی خود اســت و کوتاه بیا هم نیست. بیک زاده 
هم این شکایت را تایید می کند و به قدس می گوید:» بارها 
به باشــگاه مراجعه کردم اما جز  بی توجهی و بی احترامی 
چیزی ندیدم. دیگر تحمل این رفتار برای من سخت است. 
برای همین به کنفدراسیون فوتبال آســیا شکایت کردم 
تا حقوقم را بگیــرم.« از بیک زاده پرســیدیم که آیا طلب 
800میلیونی را تایید می کنید که گفــت:» بله، این مبلغ 
درست اســت. 800میلیون از اســتقلال طلب دارم. پول 

کمی نیست. من برای این پول زحمات زیادی کشیدم که 
باشگاه استقلال باید بدهی ام را بدهد.« آیا این رفتار منجربه 
ناراحتی استقلالی ها از هاشم نخواهد شد؟ او پاسخ جالبی  
می دهد:»اتفاقا استقلالی ها وقتی من را می بینند می گویند 

خوب کاری می کنی که دنبال حق وحقوقت هستی.« 

به این ترتیــب اســتقلالی ها بایــد بــه زودی مبلغ یک 
میلیاردوهفتصد میلیون تومان جور کنند و به این دو بازیکن 
بدهند تا خدای ناکرده با کســرامتیاز مواجه نشوند. طبق 
آخرین خبرها از فدراســیون فوتبال کنفدراسیون فوتبال 
آسیا با 2 ماه مهلتی که تاج درخواســت کرده تا باشگاه ها 
بدهی های خود را بپردازند موافقت نموده اســت. تا پایان 
این زمان فرصتی درحــدود یک ماه باقــی مانده که هنوز 
باشگاه استقلال هیچ اقدامی در راستای پرداخت بدهی ها 
نداشته است. این سهل انگاری و بی توجهی در حالی همه را 
شگفت زده کرده که شکایت تیموریان هم در کنفدراسیون 

فوتبال آسیا در جریان است.

بازگشت انصاری به تمرینات استقلال
ورزش:  بازیکنان اســتقلال صبح دیروز از ساعت 9 در زمین چمن 
مصنوعی تیم های ملی یک جلســه تمرینی برگــزار کردند. آبی ها 
به دلیل شبیه ســازی دیدار با گل گهر سیرجان در چمن مصنوعی 
تمرین کردند  تا برای دیدار مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی 
آماده باشند.جابر انصاری، مهاجم مصدوم استقلالی ها در این جلسه 
تمرینی شرکت کرد تا یکی از مصدومان استقلال به تمرین بازگردد. 
البته انصاری برای حضور برابر گل گهر باید از ســوی کادر پزشکی 

مجوز نهایی را دریافت کند.

مشکل پرسپولیس برای مدافع پارس جنوبی 
ورزش:   باشگاه پرسپولیس با وجود اینکه بیش از یک سال از جدایی 
مایکل اومانیا از این تیم می گذرد هنوز مالیات مربوط به قرارداد او را 
پرداخت نکرده و این موضوع مشکلاتی را برای مدافع کاستاریکایی 
پارسی ها به وجود آورده است.اومانیا در حال حاضر در اردوی تیم ملی 
کشورش به سر می برد، اما در صورت سفر به ایران تا زمان پرداخت 

نشدن مالیاتش نمی تواند از کشورمان خارج شود. 

اقدام عجیب ناظم الشریعه 
حضور هم زمان ۳ بازیکن در دو تیم!

ایسنا: سرمربی تیم ملی فوتسال بازیکنانی را به اردو فراخوانده که 
در فهرست نهایی تیم ملی دانشجویان حضور دارند.فهرست اسامی 
شــانزده نفره تیم ملی فوتسال ایران دوشــنبه از سوی محمد ناظم 
الشریعه اعلام شد و دیروز هم رضا داورزنی اسامی 14 فوتسالیست را 
برای حضور در مسابقات دانشجویان آسیا اعلام کرد.اما با بررسی این 
دو فهرست، مشخص می شود نام سه بازیکن در آن ها مشترک است. 
باقر محمدی، شهاب طالبی و محمدرضا کرد سه بازیکنی هستند که 

در فهرست دو تیم حضور دارند.

سامان قدوس: پدرم می گفت فیلم علی 
کریمی را ببین

ورزش : بازیکــن جدید تیم ملی ایران می گویــد در زمان نوجوانی 
پدرش به او عنوان می کرد که فیلم بازی های علی کریمی را تماشــا 
کند. قدوس یادآور شد: نمی دانم اســتقلالی یا پرسپولیسی هستم 
اما از دوران بچگی علی دایی و علی کریمی را در بین بازیکنان ایرانی 
می شناختم و پدرم می گفت ویدئوهای علی کریمی را نگاه کنم؛ در 
بین بازیکنان خارجی هم کریستیانو رونالدو را دوست داشتم و تیم 

مورد علاقه ام رئال مادرید است.

ضد حمله

ستاره میلیاردی استقلال
 هم مصدوم شد!

ورزش:  داریوش شــجاعیان، هافبک تهاجمی و گران قیمت استقلال روز 
گذشــته در جریان تمرین آبی های پایتخت از ناحیه زانو دچار مصدومیت 

شد. 
هر چند که میزان مصدومیت او مشخص نیســت اما این احتمال هست که 
این بازیکن هم تا مدت قابل توجهی نتواند برای اســتقلال به میدان برود. 
دیروز پزشــکان اعلام کردند رباط پای او ســالم اســت.   به جز شجاعیان، 
ســجاد شــهباززاده، امید ابراهیمی، پژمان منتظری، میــلاد زکی پور، از 

مصدومان استقلال به حساب می آیند.

پس از تهدید به عدم استفاده از بازیکنان جدید 
گره پرسپولیس با 500 میلیون باز شد

ورزش: باشگاه پرسپولیس باید برای جذب و استفاده از بازیکنان جدید بخشی از بدهی های 
خود را پرداخت می کرد و از آنجایی که مجوز استفاده از بازیکنان جدید تا پایان هفته چهارم 
صادر شده بود فدراسیون فوتبال با ارسال نامه ای به باشگاه پرسپولیس خواستار این شد که 
این باشگاه به تعهدات خود برای پرداخت بخش دیگری از بدهی های این باشگاه اقدام کند.

طبق این خبر بازیکنانی مثل بشار رسن، گادوین منشا، شجاع خلیل زاده، سیامک نعمتی 
و شایان مصلح مجوز بازی برای تیمشــان در هفته پنجم مقابل گسترش فولاد تبریز را در 

اختیار نداشتند اما این مشکل حل شده است.
این در حالی  است که به مسئولان باشگاه پرسپولیس این موضوع گفته شده و به همین دلیل 
برای اینکه مشکل به وجود آمده گریبان سرخپوشان را نگیرد مسئولان این باشگاه رقمی 
در حدود 400 الی ۵00 میلیون تومان از بدهی های گذشته این باشگاه را پرداخت کردند تا 
بازیکنان جدید پرسپولیس مشکلی برای همراهی تیمشان در ادامه لیگ برتر نداشته باشند. 14
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ورزشـــی

هفته یازدهم لیگ برتر فوتسال
فرش آرا به دنبال شکستن طلسم 

گیتی پسند در اصفهان
حمید رضا خداشناس: هفته یازدهم لیگ برتر فوتسال کشور عصر 
امروز به طور کامل برگزار می شود که پس از برگزاری دیدارهای این 
هفته پرونده بازی های لیگ به طور موقت بســته می شود و اردوی 

تیم ملی فوتسال برای بازی های داخل سالن آسیا تشکیل می شود.
 اما 14  تیم حاضر در رقابت ها در شرایطی دیدارهای هفته یازدهم 
خودرا شروع  می کنند که  با گذشت بیش از یک سوم از مسابقات 
فصل جدید لیگ برتر حــالا فرصت خوبی برای قضــاوت در مورد 
عملکرد تیم هاســت و در بالای جدول تا حدودی می توان مدعیان 
قهرمانی را حدس زد. مس سونگون، گیتی پســند و تاسیسات به 
احتمال زیاد مثلث قهرمانی هســتند که تا پایان فصل باهم رقابتی 
سخت خواهند داشت گرچه تیم هایی مثل فرش آرای مشهد،آتلیه 
طهران قم،حفاری خوزستان و مقاومت قرچک با نتایجی که گرفتند 
خود را به بالای جــدول نزدیک کرده اند اما بعید اســت این تیم ها 
بتوانند در نهایت جام قهرمانی را بالای ســر ببرند. با این تفاسیرو با 
توجه به تعطیلات لیگ برتر فوتسال از امروز تا بعد از مسابقات داخل 
سالن آســیا دیدارهای این هفته از اهمیت خاصی بخصوص برای 

صدرنشینان برخوردار است. 
در مهم ترین بازی این هفته گیتی پسند میزبان فرش آرای مشهد در 
اصفهان خواهد بود. این دیدار از آن جهت مهم است که گیتی پسند 
با چهار امتیاز اختلاف نسبت به مس که در صدر قرار دارد و یک بازی 
عقب افتاده با تاسیسات نیز خواهد داشت. شاگردان علی افضل که 
تنها تیم بدون شکست این فصل رقابت ها هستند اگر بتوانند در این 
دو بازی حداکثر امتیاز رابگیرنــد آن وقت در بازی 6 امتیازی هفته 
دوازدهم با مس می توانند دوباره صدر راتصاحب کنند. اما در این راه 
ابتدا باید عصر امروز از سدی به نام فرش آرا عبور کنند؛ تیمی که هر 
چند در دو هفته گذشته خوب نتیجه نگرفته است اما به هیچ وجه 
قابل پیش بینی نیست و با توجه به همان نتایج یقینا به دنبال این 
است که دست پر از اصفهان به مشهد باز گردد. هر چند در این بازی 
هم کاپیتان فرش آرا به دلیل مصدومیت نمی تواند بازی کند و علاوه 

بر قدرت بهادری چند بازیکن دیگر فرش نیز مصدوم هستند.
اما در دیگر بازی مهم این هفته صدر نشــین لیــگ برتر میهمان 
مقاومت البرز است.مس سونگون با رقم زدن 9 پیروزی در 10 بازی 
خود در لیگ برتر کم نوسان ترین تیم لیگ برتر است. این تیم برای 
تداوم صدرنشــینی و حفظ فاصله با دیگر رقیبانش سخت به دنبال 

پیروزی در این جدال خارج از خانه است. 
برنامه کامل بازی ها: 

شهروند ساری - پارسیان شهر قدس 
تاسیسات دریایی - آتلیه طهران قم 

آذرخش بندرعباس - مقاومت قرچک 
مقاومت البرز  - مس سونگون 
ارژن شیراز- شهرداری ساوه 

گیتی پسند - فرش آرا 
هیأت فوتبال قم- حفاری اهواز  



در مسابقات واليبال بين قاره اى

كولاكوويچ : با بهترين تيم هاى جهان براى پيروزى مى جنگيم
 واليبال  ورزش  سرمربى تيم ملى واليبال ايران، گفت: 
از همان ابتدا كه هدايت ايران را بر عهــده گرفتم به دنبال 
جوانگرايى بودم، اما در فرصت كوتاه نمى شود اين پروسه را 

به صورت كامل طى كرد.
*آمادگى كامل

ايگــور كولاكوويچ پيش از آغاز جلســه تمريــن تيم   ملى 
واليبال ايران اعزامى به جام قهرمانان قاره ها در ژاپن  در بين 
خبرنگاران  درباره شرايط آماده سازى تيم   ملى، اظهار كرد: در 
ابتدا اين را بايد بگويم كه تمرينات آماده سازى ما روند بسيار 
خوبى را دارد. در دو روز گذشته  نظرى افشار، ميرزا جانپور و 
غفور كمى دچار بيمارى و نه مصدوميت شدند و خوشبختانه 
آسيب ديدگى  هم نداريم. غفور هم ديروز كمى دچار كسالت 
شد و امروز (سه شنبه) در تمرينات حاضر نيست،  ولى اگر 
مشكل ديگرى پيش نيايد همه بازيكنان در آمادگى كامل به 

سر مى برند و با نهايت توان به ژاپن مى رويم.
*براى پيروزى

سرمربى تيم   ملى واليبال در مورد شــانس ايران براى قرار 
گرفتن بر روى ســكوى جهانى و پيش بينى نتايج تيم   ملى 
در جام قهرمانى قاره ها ، گفت : همان گونه كه اطلاع داريد 
بهترين تيم ها به جز ژاپن در اين تورنمنت حضور دارند و اين 
تيم ها در بالاترين رنكينگ جهانى قرار دارند و براى پيروزى 
در هر بازى به ميدان مى روند. به نظرم صحبت از اين كه ايران 
قرار است كه چه عملكردى را در اين تورنمنت داشته باشد 
بايد به بعد از مسابقات موكول شود، اما مطمئنا در برابر همه 

رقبا براى پيروزى وارد زمين مى شويم.
*خداحافظى افشار

كولاكوويچ در مورد خداحافظى فرهاد نظرى افشار ، بازيكن 
با تجربه تيم   ملى واليبال پس از جام قهرمانى قاره ها، گفت : 
من واقعا مى خواستم درباره خداحافظى نظرى افشار توضيح 
دهم. به نظرم نظرى افشار بهترين الگوى يك بازيكن   ملى 
محسوب مى شود. من او را در دوره دوم آماده سازى تيم   ملى 
به اردوها دعوت كردم و در هر لحظه اى كه با تيم بود به من 
نيز كمك كرد و همواره الگوى بسيار خوبى مثل عبادى پور، 
ميرزاجانپور و سال افزون بوده است. جالب اين جاست كه 

او هر روز از من مى خواست كه بيشتر تمرين كند تا آمادگى 
جســمى - فيزيكى خود را بــالا ببرد و تصــور اين كه يك 
بازيكن 33 ساله چنين خواسته اى را داشته باشد كه بيشتر 
از جوانان تمرين كند بســيار برايم خوشحال كننده است و 
به نظرم او يك الگوى خوب براى جوانان به حساب مى آيد. 
واقعا خوشحال هســتم كه بازيكنى مانند نظرى افشار در 
اختيار داشتم و با او در يك تيم بودم. او بيشتر از 100 درصد 
توانايى اش را در تمرينات و زمين ارائــه مى داد و مطمئن 
هستم كه در آينده مى تواند در نقش ديگرى آن هم به عنوان 

مربى در كنار تيم   واليبال ايران حضور پيدا كند. 
*داستان جوانان

سرمربى تيم   ملى واليبال ايران درباره استفاده از جوانان در 
تركيب اصلى، خاطر نشان كرد: من بارها راجع  به جوانگرايى 
توضيح دادم. مســابقات مختلف ملى در رده هاى سنى در 
جهان به تازگى به پايان رسيده است و چگونه ممكن است 
بازيكنان رده هاى نوجوانان، جوانــان و اميد كه با تيم هاى 
خودشــان بودند در اين مــدت كم وارد تركيــب تيم   ملى 
بزرگسالان شــوند؟ عقيده من از همان ابتدا اين بوده است 

كــه از جوانان  بهره ببرم و بر اين عقيده اســتوار هســتم ،  
ولى چون جوانان نمى توانند پروســه كامل آماده سازى را 
با تيم بزرگسالان طى كنند فعلا از همين بازيكنان استفاده 
مى كنيم. معنوى نژاد و عبادى پور از همان ابتدا با تيم   ملى 
واليبال بزرگســالان بوده اند و تاكنون نيز در اردوها حضور 

دارند.
او ادامه  داد: در ليســت اوليه براى جام قهرمانى قاره ها نام 
برخى از بازيكنان زير 23 سال وجود داشت و اين نشانه اى 
است براى اين كه به ديگران نشان دهيم كه بازيكنان اميد 
پتانسيل  پوشيدن تيم   ملى بزرگسالان را نيز دارند. در فصل 
پيش رو اين بازيكنان جوان بايد در باشگاه هاى خود عملكرد 
خوبى را ارائه دهند و در فصل بعدى مى توانند به همراه تيم  

 ملى واليبال هم باشند.
ايگو كولاكوويچ در پايان درباره هدفگذارى واليبال ايران 
با هدايت او پــس از جام قهرمانى قاره هــا و اهداف پيش 
رويش با واليبال ايران، خاطر نشان كرد: بازيكنان تيم   ملى 
واليبال  اين فرصت را دارند تا ايران را به افتخار و قهرمانى 
برسانند. اين بازيكنان نشان دادند كه از كيفيت خوبى در 
واليبال و قدرت ذهنى مناسبى برخوردار هستند. ايران در 
رده هاى سنى نتايج بسيار خوبى را در جهان كسب كرده 
است و در اين رده ها بازيكنان باهوش و با استعدادى وجود 
دارد كه واليبال ايران مى تواند بر روى آنها حساب باز كند. 
من يا هر مربى ديگرى بايد اين را بداند كه از پتانسيل  اين 
جوانان مى شود استفاده كرد و بايستى به جوانان بها داد. 
جوانان هم براى حضور در تجربه بالاتر بايد بيشتر تلاش 
كنند و از همه مى خواهم كه با صبورى از تيم   ملى حمايت 
كنند. در سال هاى اخير ايران نتايج خوبى را كسب كرده 
است و حفظ اين نتايج كار دشوارى است. سطح تيم ها در 
اروپا و جهان بســيار به هم نزديك شــده است و اختلاف 
چندانى در بين تيم ها وجود ندارد. براى مثال تيم آلمان 
كه در سطوح پايين ليگ جهانى حضور دارد در قهرمانى 
اروپا به فينال رسيد. ما كار آسانى را پيش رو نداريم و بايد 
ســخت تلاش كنيم. من مطمئن هستم كه آينده واليبال 

ايران بسيار درخشان است.

صعود ركابزن ايران به رده دوم رنكينگ جهان
دوچرخه جمشيديان در مسير تاريخى

ورزش: اميرحســين جمشــيديان ركابزن جوان كشورمان پس از 
درخشش در مســابقات جهانى ايتاليا به رده دوم رده بندى جهانى 
ماده اومنيوم جهان صعود كرد. در آخرين رده بندى اتحاديه جهانى 
دوچرخه سوارى اميرحسين جمشيديان در ماده اومنيوم به رده دوم 
جدول رنكينگ جهانى صعود كرده است. در اين ماده ركابزنى از قاره 

آفريقا در رده نخست قرار دارد. 
وى در ماده دور امتيازى نيز بــراى اولين بار در رنكينگ جهانى قرار 
گرفته و هم اكنون در رده پنجم رتبه بندى جهانى است. در اين ماده 
ركابزنى از اوكراين اول است و جمشيديان نيز بالاتر از همه ركابزنان 
آسيايى ايستاده اســت.  اما كســرى باقرپور ديگر نماينده ايران در 
مسابقات جهانى، در ماده اسپرينت در رده بيستم رنكينگ جهانى قرار 
دارد. وى در ماده يك كيلومتر تايم تريل پيست نيز در رتبه دوازدهم 
رده بندى جهان قرار گرفته است. اين ركابزن ايرانى در ماده اسكرچ 
در رده پنجم رده بندى جهانى ايســتاده است. ايران در بخش تيمى 

اين ماده نيز رتبه بيست و نهم را از آن خود دارد.

آشورى: شرايط بودجه اى فدراسيون را درك 
كنند 

واكنش فدراسيون كاراته به اعتراض 
ملى پوشان

ورزش ســه: دبير فدراســيون كاراته گفت: در اتاق من و رئيس 
فدراسيون هميشه روى ملى پوشان باز است.

 در چنــد روز اخير ملى پوشــان كاراته ايــران در مصاحبه هايى به 
سياست هاى فدراسيون اعتراض كردند. ذبيح االله پورشيب، هامون 
درفشى پور و سجاد گنج زاده از جمله نفراتى بودند كه اعلام كردند 
بايد با هزينه شخصى براى رسيدن به المپيك تلاش كنند. حتى برخى 
از آنها از فروش اتومبيل و نخوردن غذا براى تامين هزينه ســفرهاى 
خارجى خبر دادند.   محسن آشورى، دبير فدراسيون كاراته در مورد 
اعتراض ملى پوشان گفت: هزينه سفر ملى پوشان به آلمان از طريق 
فدراسيون پرداخت شد. اين جزو برنامه هاى ماست كه كاراته كارانى 
كه رنكينگ مناســبى دارند را به ليگ هاى جهانــى اعزام كنيم. در 
نهايت هدف ما حضور قدرتمند در المپيك 2020 است و بايد نفراتى 
كه نزديك به گرفتن سهميه هستند را حمايت كنيم.  وى گفت: حق 
اين نفرات زياد است و ما هم منكرش نيســتيم. با اين حال آنها بايد 
شرايط بودجه اى فدراســيون را درك كنند. ما بايد به صورت بهينه 
مديريت هزينه كنيم. من اين صحبت ها را نمى پسندم. در اتاق من و 
رئيس فدراسيون هميشه روى ملى پوشان باز است. ما بايد اين مسائل 

را درون خانواده حل كنيم. 
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 تيم 
ملى واليبال ميهمان 
يك ايرانى در ژاپن

ورزش :تيم ملى واليبال ايــران از طريق دوبــى، راهى ژاپن 
مى شود تا چند روز قبل از رقابت هاى جام بين قاره اى در اين كشور 

حضور داشته باشد.
با توجه به اينكه زمان ورود تيم ها از سوى فدراسيون جهانى، 2 روز قبل 
از مسابقات اعلام شــده، تيم ملى واليبال ايران 3 روزى ميهمان باشگاه 
GTEKT ژاپن است. ســرمربى اين تيم ژاپنى احمد مساجدى، مربى 
سابق تيم ملى واليبال ايران اســت كه مقدمات حضور ملى پوشان را 

فراهم كرده است.
 همچنين يك بازى تداركاتى ميان تيم ملى ايران و اين تيم 

ژاپنى برگزار مى شود؛ سپس شاگردان كولاكوويچ در 
كمپ مسابقات مستقر مى شوند.

 على نيلى، برنده جايزه 
معتبر داورى تنيس  

ورزش: على نيلى، داور نشان طلا و برجسته ايرانى موفق به دريافت 
جايزه «جان تى مك گاورن» اتحاديه تنيس آمريكا شد.   اين جايزه يكى 

از جوايز معتبر داوران تنيس است كه هر ساله در حين برگزارى مسابقات 
آزاد آمريكا و از سوى اتحاديه تنيس اين كشور به فردى كه بيشترين خدمت را 
در زمينه قضاوت ارائه داده باشد، اهدا مى گردد. تنها داورانى صلاحيت دريافت 
اين جايزه را دارند كه حداقل 10 سال سابقه كار داورى در كارنامه خود داشته 
باشند. نيلى همچنين به همراه عادل برقعى در مسابقات المپيك ريو 2016 
حضور داشت و با قضاوت در بازى هاى مهمى همچون مارى-  فونينى و 

دلپوترو-  سوسا براى كشورمان افتخار آفرينى كرد. سيستم امتياز 
شمار زنده تنيس كه در مسابقات بين المللى از آن استفاده 

مى شود نيز توسط نيلى طراحى شده است.

ملى پوش واليبال ايران 
به پايان خط رسيد

 ورزش ســه: دريافت كننده تيم ملى واليبال بعد از جام بين 
قاره اى از بازى هاى ملى خداحافظى مى كند.

 فرهاد نظرى افشــار، دريافت كننده تيم ملى واليبال ايران در حاشيه 
تمرين   اين تيم گفت: در هفتمين دوره مسابقات واليبال جام قهرمانان 

بزرگ مردان جهان براى آخرين بار لباس تيم ملى را مى پوشم.
وى تاكيد كرد: بعد از مسابقات ژاپن فعاليتم را در واليبال در رده باشگاهى 
ادامه مى دهم اما براى هميشــه با پيراهن تيم ملى به عنوان بازيكن 
خداحافظى خواهم كرد. نظرى افشار در سال 2017 براى نخستين 

بار با تيم ايران، ليگ جهانى و انتخابى مردان جهان را تجربه 
كرد و در جــام قهرمانان بزرگ جهان نيز شــركت 

مى كند.

            چهارشنبه 15 شهريور 1396
 15 ذى الحجه  1438 6 سپتامبر 2017  سال سى ام  شماره 8492 



 جامعه/ مریم احمدی شیروان 
این روزهــا آلودگی هــوا را یکی  

از بزرگ تریــن معضلات زیســت 
محیطی کلانشهرهای کشور می دانیم. معضلی 
که به گفته کارشناســان بیش از 50درصد آن را 
خودروها ایجاد می کنند. برای حل این مشکل از 
آبان ماه گذشته طرحی آزمایشی در تهران انجام 
شده اســت. طرحی که در آن، خودروهای بدون 
برچسب معاینه فنی از طریق دوربین های پلیس 
راهور 50 هزار تومان جریمه می شوند. طرحی که 
در صورت موفقیت بزودی در سایر کلانشهرها نیز 

اجرایی می شود.
مدیر عامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران 
با بیان اینکه معاینه فنی در مباحث بلندمدت و 
کلان کشور اثرگذار است، به خبرنگار ما می گوید: 
هــر چند که عموم مردم از اینکه خودروی آن ها 
در مراکز معاینه فنی رد شود، ناراحت می شوند و 
تقاضای اغماض دارند؛ اما باید بدانند که این کار 
ثمرات فراوانی مانند کاهش آلودگی هوا و کاهش 
تصادفات خودروها در جاده ها و تصادفات منجر به 

فوت در کشور را دارد.

 رشد 160 درصدی مراجعه به مراکز 
معاینه فنی

سید نواب حسینی منش اضافه می کند: مشکل 
اصلی دیگر این است که مالک خودرو نسبت به 
آلایندگی خودروی خود توجه و حساسیتی نشان 
نمی دهد. حتی بسیار دیده می شود که شهروندان 
هنگام خرید خودروی صفر کیلومتر، کاتالیست 
که قطعه ای در مســیر خروج دود از اگزوز برای 
کاهش میزان آلایندگی است را بر می دارند و بر 
این باور هستند که خودرو نفس کشیده و شتاب 

می گیرد!
وی بــا ابراز تأســف از این باور غلــط می گوید: 
با این تصور اشــتباه، میــزان آلایندگی خودرو 
بدون کاتالیســت اصلاً قابل تصور نیســت؛ چرا 
که هیدروکربن های نسوخته به علت نقص فنی 
خودرو یا ســوخت منفجر نشده وارد هوا شده و 
انواع سرطان و ضررهای جسمی بی شماری برای 

همه ایجاد می کند.
حسینی منش تأکید می کند: مردم همان طور که 
برای سلامتی خود ارزش قائل هستند، باید برای 
سلامتی خودروی خود هم احترام قائل شوند؛ چرا 
که این سلامتی با سلامت جامعه ارتباط مستقیم 

دارد.
مدیر عامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران به 
طرح اجرای کاهش آلودگی هوا در تهران اشــاره 
و تشــریح می کند: از آبــان 1395 طرح کاهش 
آلودگی هوا )Z.E.L( در تهران اجرایی شــد. از 
ثمرات این طرح این بود که میزان مراجعه مردم 
به مراکز معاینه فنی در تهران در ســال گذشته، 
100درصد رشــد داشته و امسال نیز در 6 ماهه 
اول سال، دوباره 60درصد نسبت به سال گذشته 

رشد داشته که جمعاً رشد 160درصدی را نشان 
می دهــد. به همین منظور هیئت دولت تصویب 
کرد در ســایر کلانشهرها مانند مشهد، اصفهان، 
شیراز، تبریز، اهواز و اراک این طرح اجرایی شود 

تا خودروهایی سالم تر و بهتر داشته باشیم.
حسینی منش با اظهار بی اطلاعی از زمان اجرای 
این طرح در سایر شهرها، می گوید: مقدمات این 
کار انجام شــده اما آخرین مصوبــه آن از وزارت 
کشور برای اجرا در کلانشهرها ابلاغ نشده است. 
از زمان ابلاغ که زیاد هم دور نیســت، این طرح 
مانند تهران در تمام کلانشــهرهای کشور اجرا 

خواهد شد.

 معاینه فنی، پالایشگر خودروهاست
مدیر عامل ســتاد معاینه فنی خودروهای تهران 
عنــوان می کند: مردم معاینه فنی را مرکز چکاپ 
خــودرو می دانند در حالی که این طور نیســت. 
معاینه فنی در کشورهای پیشرفته دنیا به عنوان 
مراکز پالایش کننده خودروهاست. در این مراکز با 
هدف کاهش آلودگی هوا، پالایش خودروها انجام 
می شود تا خودروهایی که سالم تر و کم آلاینده تر 
هســتند، بتوانند در تمام نقاط شهر تردد کنند. 
خودروهایی هم که آلایندگی داشــته یا فرسوده 
هستند، اجازه تردد در تمام مراکز شهری را نداشته 
باشند. به همین منظور در ادامه بحث کاربراتوری ها 
و انژکتوری ها در دســتور کار قرار خواهد گرفت و 

این طرح پلکانی پیش خواهد رفت.
حسینی منش با اشاره به معاینه فنی سرویس های 
مدارس توضیح می دهد: معاینه فنی سرویس های 
مدارس، همانند معاینه فنی ســایر خودروهاست 
و تفاوتــی ندارد. اما در این مراکز حتماً به عنوان 
متولیان خودروها در شــهر تهران حساســیت 
بیشــتری بر روی ایمنــی خودروهای عمومی، 

تاکســی ها، اتوبوس ها و ســرویس های مدارس 
خواهیم داشت. این حساسیت به این دلیل است 
که فرزندان و آینده ســازان جامعه توســط این 
وسایل جا به جا می شوند. به همین خاطر با توجه 
به تعداد زیاد ماشــین ها و ضرورت ساماندهی به 
حدود 30هزار خودرو که وظیفه ســرویس دهی 
بــه مدارس را دارند، تمام تــلاش خود را به کار 
می گیریم تا این خودروها با کمترین اتلاف وقت 

معاینه فنی شوند.
این متولی پایش خودروها در شهر تهران درباره 
معاینــه فنی خودروهای دوگانه ســوز می گوید: 
معاینه فنی خودروهای دوگانه سوز در دو ارگان 
مختلف چک می شــود. دارندگان این خودروها 
که بیش از 6 ســال از عمــر آن ها می گذرد باید 
قبل از مراجعه به مرکز معاینه فنی، نســبت به 
گرفتن معاینه فنی مخزن خود اقدام کنند. این 
خودروها باید تســت هیدرواستاتیک در شرکت 
ملی اســتاندارد را انجام دهند و تا زمانی که این 

معاینه فنی را دریافت نکنند، در مراکز معاینه فنی 
بنزین سوز پذیرش نمی شوند.

  خودروها 
مسبب50درصد آلودگی های کشور

در همین زمینه کارشناس مسئول منابع متحرک 
ســازمان محیط زیست کشــور نیز به خبرنگار 
ما می گوید: یکی از عوامــل اصلی آلودگی هوا، 
بخصوص آلودگی هوای شهرها، خودروها هستند. 
تمامی کارخانجات خودروسازی ملزم به رعایت 
مقررات و اســتانداردهای زیســت محیطی در 
ساخت خودرو هســتند تا خودروهایی با سطح 
آلایندگی پایین روانه بازار مصرف کنند. با همه 
این تمهیــدات برای اطمینان از عملکرد صحیح 
قســمت های مختلف خودرو در زمان اســتفاده 
و کنترل و کاهــش آلاینده های خودروها، مراکز 

معاینه فنی ایجاد شده است.
مهندس محمد مظهــری می افزاید: با این وجود 
بیش از 50 درصد آلودگی که در کشور داریم به 
دلیل منابع متحرک اســت و منابع متحرک هم 

تنها با معاینه فنی کنترل می شوند.
ایــن کارشــناس فنی دفتــر هوا بــه ضرورت 
فرهنگ سازی در این زمینه اشاره کرده، می گوید: 
قبل از اعمال جریمه بــرای بازدارندگی باید به 
کمک رسانه ها فرهنگ اســتفاده و نگهداری از 
وسیله نقلیه ایجاد و ترویج شود. اگر مردم کشور 
بدانند این آلودگی ها میزان بســیار زیادی برای 
آن ها، فرزندانشــان و محیط زیســت ضرر دارد، 

حتماً برای رفع آن اقدام می کنند.

  سامانه  های هوشمند
 همیار پلیس در اعمال قانون

ایجاد ســیمفا، یکسان ســازی اتصال و کنترل 

از تخلفات،  بــه منظورجلوگیــری  خودروهــا 
بســتری را فراهم کرده است تا از طریق ارتباط 
با شــماره گذاری نیروی انتظامی و دوربین های 
شهری و جاده ای، کنترل و برخورد با خودروهای 

بدون معاینه فنی صورت گیرد.
رئیس مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور تهران در 
توضیح اعمال قانون 50 هزار تومانی خودروهای 
بــدون معاینه فنی به خبرنگار مــا می گوید: در 
کلانشــهری مانند تهران به علت گســتردگی، 
حجم بالای خودروها و وسعت شهر، سامانه های 
هوشمند نیز به کمک پلیس آمده و هر خودرویی 
که از مقابل دوربین ها رد شده و بدون معاینه فنی 
باشــد را شناسایی می کند. بر اساس تعریف، هر 
خودرویی که پلاک آن در ســامانه معاینه فنی، 
ســیمفا ثبت نشده، بدون معاینه فنی است و به 

صورت سیستمی جریمه می شود.
سرگرد علی اصغر شریفی می افزاید: علاوه بر این، 
پلیس نیز از نظر فیزیکی ماشین را متوقف کرده 
و با دیدن برچسب و برگه معاینه فنی سالم بودن 

خودرو را بررسی می کند.
وی در ادامه می گوید: ممکن است هنگام توقف 
توسط پلیس، خودرو معاینه فنی داشته باشد، اما 
نقص هم در آن وجود داشته باشد. به طور مثال 
ســامانه روشنایی سالمی نداشته یا در این مدت 
موتور آن مشــکل پیدا کرده و دودزا شده باشد. 
از آن لحظــه به بعد معاینه فنی اعتبار خود را از 
دست می دهد و به منزله داشتن نقص فنی با آن 

برخورد می شود.
این کارشــناس پلیس راهور می افزاید: خودروی 
دودزا عــلاوه بر اعمال قانون، فکّ پلاک شــده 
و پــلاکِ اعزام به تعمیرگاه به او داده می شــود. 
راننده خودرو ملزم اســت در زمانی مشخص به 
تعمیرگاه های مجاز مراجعه و دودزا بودن وسیله 
نقلیه را برطرف کند. پــس از مراجعه مجدد به 
راهنمایــی و رانندگی و بررســی خودرو، پلاک 
اصلی به او مرجوع می شــود. البته با پلاک اعزام 
به تعمیرگاه حق تردد در سطح شهر را نداشته و 
فقط برای اعزام از محل فکِ پلاک تا تعمیرگاه و 

ارجاع به کارشناس فرصت دارد. 

  جریمه نداشتن معاینه فنی
 به شرط تردد در خیابان

در اجرای این طرح شــائبه ای در ذهن به وجود 
می  آید که اگر خودرویــی زمان معاینه فنی اش 
گذشته باشد، اما به هر دلیلی در پارکینگ مانده و 

استفاده نشود نیز جریمه می شود یا خیر؟ 
سردار امیری، معاون پلیس راهور کشور در پاسخ 
به این پرســش به خبرنگار ما توضیح می دهد: 
طبــق این قانــون تمام خودروهایــی که بدون 
معاینه فنی هستند، روزی 50 هزار تومان جریمه 
می شــوند، اما جریمه تمام خودروهــا تا زمانی 
 که در معرض دید دوربیــن قرار نگیرند، اعمال

 نمی شود.

جریمه در انتظار رانندگانی که محیط زیست را آلوده می کنند

نقره داغ 50 هزار تومانی خودروهای فاقد معاینه فنی
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :

بیــش از 50 درصد آلودگی که 
در کشور داریم به دلیل منابع 
متحرک اســت و منابع متحرک 
هم تنها با معاینــه فنی کنترل 

می شوند.
قبــل از اعمــال جریمــه برای 
بازدارندگــی بایــد بــه کمــک 
رســانه ها فرهنگ اســتفاده و 
نگهداری از وسیله نقلیه ایجاد 

و ترویج شود

 جامعه/ مسعود حیدری معینی  رئیس سازمان پژوهش 
و برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش و پرورش در جلسه آغاز 
به کار دبیرخانه چهل و هفتمین جشنواره بین المللی فیلم 
رشد گفت: اهداف جشنواره رشد، جنبه بین المللی دارد و در 

اهداف آیسسکو هم منعکس است.
امســال این جشــنواره با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و وزارت آموزش و پرورش در مشهد کار خود را آغاز 
کرد و امیدواریم این جشنواره که جشنواره ریشه داری است و 
کهن ترین جشنواره فیلم جمهوری اسلامی است، نقطه عطفی 

باشد که برخی اهداف جشنواره را توسعه و بسط دهیم.
محی الدین بهرام محمدیان در گفت و گو با قدس افزود: البته 
ما در اهداف جشــنواره شناسایی آثار خوب را مد نظر داریم 
و آن هــا را معرفی می کنیم و فرصت هایی را برای همفکری 
دست اندرکاران تولید فیلم در جهان اسلام فراهم می کنیم. 

در این زمینه بعضی از این کشور ها دعوت شده اند. همچنین 

برای معلمان جوان و دانشــجویان دانشگاه فرهنگیان بخش 
ویژه ای خواهیم داشت. 

برخــی از معلمــان فداکار کــه ما ســال های قبل معرفی 
می کردیم، امسال میهمان امام رضا)ع( خواهند بود و برنامه 
به طور همزمان در استان هایی مانند تهران، گیلان، سیستان 
و بلوچستان، ســواحل مکران با صلوات خاصه امام رضا )ع( 
پیگیری خواهد شــد و این جشــنواره در پرتو برکات وجود 
مقدس امام رضا)ع( به مدت یک ســال یعنی تا ابتدای مهر 

سال آینده ادامه پیدا می کند.
رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش 
و پرورش این جشنواره را از ابداعات آموزش و پرورش برشمرد 
و گفت: جشنواره فیلم های آموزشی، تربیتی رشد سابقه تقریباً 
50 سال دارد که امسال به مناسبت انتخاب مشهد به عنوان 
پایتخت فرهنگی جهان اسلام و استقبال و آمادگی خراسان 
رضوی برای میزبانی در مشهد برگزار می شود و از نام متبرک 

حضرت علی بن موسی الرضا)ع( تبرک می جوید که این مهم 
خود بر غنای این جشنواره می افزاید.

وی تشــریح کرد: شــرکت کنندگان در این جشنواره هم 
تخصص بین بخشی وهم بین رشته ای دارند و همچنین باید 
در حوزه یک دانش به طور خاص تخصص داشته باشند. البته 
لازم به ذکر اســت که این افراد باید با صنعت فیلمسازی و 

سینما هم آشنا باشند.
حجت الاسلام و المسلمین محمدیان، شرکت دانشجومعلمان 
جوان را در این جشــنواره برخاسته از سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش دانست و تصریح کرد: از حاشیه های جالب 
توجه در این جشنواره علاوه بر برگزاری کارگاه های آموزشی، 
میدان دادن به دانشجو معلمان است که این مطلب برخاسته 
از ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش است چون یکی از 
رویکردها و چرخش ها در ســند تحول توجه به رسانه های 
متنوع آموزشی و شکستن انحصار آموزش از قالب کتاب های 
درسی است و یکی از رسانه هایی که در بسته های آموزشی 
در نظر گرفته شده است، همین فیلم های جشنواره رشد است 
و ما امیدواریم بیش از همه، معلمان جوان وارد این جشنواره 

شده و از رسانه ها بهره بگیرند.
رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی همچنین از 

حضور داوران داخلی و خارجی، ســران آیسسکو و سازمان 
کنفرانس اســلامی در این جشنواره خبر داد و افزود: به رغم 
فشارهای سیاسی موجود، موفق به جلب نگاه های مثبت سایر 
کشور ها به این جشنواره شدیم به گونه ای که 1100 فیلم از 
37 کشور جهان در این جشنواره شرکت کرده اند و ان شاءالله 
با همکاری و همگرایی صمیمانه مجموعه دستگاه های استان 
و نهادهــای دولتی، رویدادی به یــاد ماندنی برای پایتخت 

فرهنگی جهان اسلام باشد.
گفتنی است در این جلسه از پوستر، تندیس، تمبر و سامانه 

دوزبانه این جشنواره نیز رونمایی شد.

    در مراسم امضای تفاهم نامه میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد اعلام شد

   وزیر آموزش و پرورش:  شواهد کافی نداریم عضو کمیسیون اجتماعی مجلس در گفت و گو با قدس: 

ساخت 10 هزار واحد مسکونی از سوی بسیج

وزارت کشور برای اشتغال اتباع 
خارجی برنامه ندارد

واکنش به پیشنهاد وجه برای دریافت 
رضایت نامه دانش آموزان هرمزگانی

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: احداث  فارس: 
10 هزار واحد مسکن را برای نیازمندان کمیته امداد امضا 
کرده ایم و به اشتغالزایی 7 هزار نفر نیز کمک خواهیم کرد.

سردار غلامحسین غیب پرور در مراسم امضای تفاهم نامه 
همکاری میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد 
به  کیفی خدمت رسانی  و  ارتقای سطح کمی  منظور  به 
است  امداد  کمیته  کنار  همیشه  بسیج  گفت:  محرومان 

نیازمندان  و  محرومان  به  تا 
داشته  مناسب  خدمت رسانی 

باشد. 
وی ادامه داد: بسیـج در نقاط 
رده،  دارای  کشــور  مختلف 
ساختار و سازمــان است که به 
راحتی خدمت رسانی به مردم 
محـروم را انجــام می دهــد و 
خدمات سازمان بسیج متناسب 
با جغرافیای هدف ساماندهی 
در  که  طوری  به  است  شده 

جامعه پزشکی چندین میلیون خدمت ارائه می شود.
ایجاد  اقدامات مشترک،  از  پرور گفت: یکی  سردار غیب 
مهارت در میان محرومان است و امروز راهی را که آغاز 
درنظر  را  هدف  جغرافیای  هدف،  با  متناسب  کرده ایم، 
گرفته ایم. رئیس سازمان بسیج مستضعفین کشور گفت: 
به  توجه  بدون  را  جهادی  اردوهای  درگذشته  متأسفانه 

جدید،  طرح  در  اما  می کردیم  اعزام  هدف،  جغرافیای 
گروه های جهادی به مدت سه تا پنج سال در یک منطقه 

خاص مستقر می شوند تا خدمات بهتری ارائه دهند. 
برای  را  مسکن  واحد  هزار   10 احداث  گفت:  غیب پرور 
نیازمندان امضا کرده ایم و به اشتغالزایی 7 هزار نفر کمک 
خواهیم کرد و چند برابر این آمار را به صورت غیرمستقیم 
صندوق های  ایجاد  کرد:  تصریح  وی  می کنیم.  کمک 
قرض الحسنـــه در ســراسـر 
کشــور با محــوریت مساجد 
طوری که  به  می شود،  دنبال 
7600 مسجد به عنوان هدف 

مشخص شده است. 
رئیــس ســازمــان بسیـج 
مستضعفین کشور گفت: نظام 
بانکی کشور در بسیاری جاها 
پاسخگوی محرومین نیست، 
به همین دلیل بسیج باید پای 
کار بیاید و در حوزه اشتغال و 

ایجاد مهارت اقدام کند. 
از محلات شهرهای  نقطه  قرار است در 320  افزود:  وی 
دارند  خود  در  را  اجتماعی  آسیب  بیشترین  که  بزرگ، 
خدمات ویژه در قالب خدمات مددکاری و ... ارائه دهیم 
که به این ترتیب، بسیج در حوزه آسیب ها توجه و رسیدگی 

بیشتری خواهد داشت.

جامعه/ رضا طلبی: عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: 
وزارت کشــور برنامه شــفاف و عملیاتی برای اشتغال اتباع 
خارجی نــدارد. علی کرد در گفت و گو با قدس افزود: فرصت 
فعالیت در مشاغل باید در اختیار جوانان ایرانی قراربگیرد، در 
حالی که اتباع خارجی بدون پرداخت حتی یک ریال عوارض 
و مالیات اجــازه فعالیت و کار به جوانان ایرانی را نمی دهند. 
وی با بیان این نکته که اتباع افغانی بسیاری در حال حاضر 
کارت اشتغال ندارند و به صورت غیرقانونی مشغول به فعالیت 
هستند، تصریح کرد: بارها نسبت به فعالیت غیرقانونی اتباع 
خارجی در مشاغل ایرانی هشدار داده شده است، اما متأسفانه 
گوش شنوایی در این زمینه وجود ندارد. نماینده مردم خاش 
اظهار داشــت: وزارتخانه های رفاه و کشــور باید ساماندهی 
اتباع خارجی را با جدیت پیگیری کنند و قوانینی به منظور 
پرداخت بیمه و مالیات برای اتباع تعریف و تبیین نمایند اما 

متأسفانه با سهل انگاری با این موضوع برخورد می کنند.

ایســنا: وزیر آموزش و پرورش درباره حواشی مربوط به 
پیشنهاد وجه در قبال دریافت رضایت نامه اجباری از برخی 
والدین دانش آمــوزان هرمزگانی گفت: یکی از وظایف تیم 
تشکیل شــده، بررسی این موضوع اســت تا با مراجعه به 
اسنادی که آنجا هست دقیقاً موضوع را بررسی کنند. یکی 
از نمایندگان به این موضوع اشاره کرده اما بنده شواهد کافی 
نداشــتم. ظرف چند روز آینده این تیم به صورت مستند 
بررسی می کند که آیا چنین اتفاقی رخ داده است یا خیر؟ 
چون بر اساس مقررات حتماً باید رضایت نامه کتبی از اولیاء 
برای اردو وجود داشته باشــد. بطحایی افزود: امیدواریم با 
اصلاح رویه ها در آینده شاهد بروز چنین اتفاقاتی نباشیم. 
وی افزود: در جلسه ای که با نمایندگان مجلس در کمیسیون 
آموزش داشــتیم مقرر شــد کمیته ای مرکب از تعدادی از 
نمایندگان کمیسیون آموزش و کمیسیون عمران مجلس 

موضوع را پیگیری کنند. 

آیا دریاسالار محمد لطیف خان را می شناسید؟
 

یک ناو مجهز موشــک انداز به ناوگان ایران در دریای خزر یا همان 
دریای کاسپین باستانی پیوسته که نام آن را »سپر« گذارده اند.

کشور ایران یک کشور شامخ کهن است که سابقه فعالیت های دریایی 
2500 ساله دارد. نیروی دریایی ایران 500 سال پیش از میلاد مسیح 
تأسیس شد؛ یعنی هنگامی که داریوش در کشور مصر به سر می برد 
و فرمان داد کانال سوئز را که 100 سال بود از حیّز انتفاع افتاده بود، 
حفر کردند تا کشتی های تجاری از آنجا راهی خلیجی در جنوب کشور 
ایران که پارس نامگذاری شده بود، شوند و تجارت دریایی رونق یابد.

 اورجا هورس کاهن، فرمانده و دریاســالار و مشاور داریوش تمام این 
نکات را در سنگ نوشته های خود نوشته ،علاوه بر آن، 6 سنگ نوشته 

از داریوش در اطراف کانال سوئز کشف شده که حای فرامین اوست.
دولــت امپراتــوری روم در ابتــدا یک جمهــوری بود. بســیاری از 
سیاســتمداران و نظامیان روم که نامشان همراه تندیس هایشان در 
تاریــخ ایتالیا مانده از ارکان جمهوری بودند؛ مانند ژولیوس ســزار و 

آنتوان و کراسوس.
روم از دوران اگوســت کبیر امپراتوری شد. بعدها به دو کشور غربی 
و شــرقی تقســیم گردید. در طول دوران قرون وسطی تجزیه شد. 
مدتی تحت حکومت پاپ بود. قسمت شمالی آن نیز جزو متصرفات 
امپراتوری اتریش شد. تنها در سال 1871 میلادی بود که استقلال و 
وحدت خود را بازیافت و حکومت سلطنتی سارونی در سراسر ایتالیا 

مستقر شد. 
در سال 1946 مردم ایتالیا رأی به جمهوری شدن دادند و اومبرتو پسر 
و جانشین ویکتور امانوئل سوم را از سلطنت خلع کردند. اکنون از سال 
1946 تا امروز حکومت ایتالیا جمهوری است اما افتخارات نظامی و 

تاریخی حفظ شده است.
من نمی دانــم چرا عده ای اصــرار دارند در حالی کــه امیر دریابان 
حبیب الله سیاری، فرماندهی شجاع، میهن دوست، مبتکر و لایق است 
بر ناوهای جمهوری اسلامی ایران و زیر دریایی ها اسامی فرماندهان 

تاریخی نیروی دریایی گذارده نشود.
چند روز پیش در کتابی بر اساس گزارش هایی که هلندی ها؛ یعنی 
نمایندگان تجــاری آنان در اوایل قرن هجدهــم میلادی به لاهه و 
آمستردام ارســال داشته اند، نام یکی از قهرمانان دریایی بزرگ ایران 
یعنی محمد لطیف خان دریا بیگی، فرمانده نیروی انتظامی دریایی 
ایران در دوران نادرشاه به نظرم رسید. هلندی ها و انگلیسی ها تأیید 
کرده اند او که مدتی در اســتانبول و به عنوان فرستاده سیاسی ایران 
حضور یافته بود در امور کشتیرانی و دریانوردی صاحب نظر بود و از 
پایه گذاران نیروی دریایی ایران به شمار می رفت. چه ایرادی دارد که 
نام ناو موشــک انداز »سپر« به ناو دریاسالار محمد لطیف خان تغییر 

یابد.
این فرمانده رشــید در جنگی نابرابر با عثمانی ها در شــط العرب- 
اروندرود- شــرکت کرد و اگر انگلیسی ها تحت فشار و تهدید پاشای 
بصره دو کشتی جنگی خود را وارد جنگ نکرده بودند - محمد لطیف 
خان که شــوق جنگ با ترکان عثمانی را داشت عجله نکرده بود که 
هشت هزار نیروی زمینی ایران به کرانه های شط برسند- پیروزی از 

آن ایرانیان می شد.
محمد لطیف خان یک سازمان دهنده قوی و مبتکر بود و حدود 30 
فروند کشتی جنگی بادبانی مجهز به توپخانه برای نیروی دریایی ایران 
خریداری کرد و نیروی دریایی ایران را از نیستی به هستی آورد. نادر 
در تمام دورانی که لطیف خان ســرگرم تهیه و تدارکات کشتی های 
جنگی بود در جبهه های جنگ با عثمانی حضور داشت و این دریاسالار 
محمد لطیف خان بود که تمام امور راه اندازی ناوگان ایران با او بود و 
زحمات فراوان برای نیروی دریایی ایران کشید، در حالی که انگلیسی 
ها، هلندی ها، فرانسوی ها و اعراب کرانه های جنوبی و سلطان مسقط 

مخالف سرسخت تأسیس نیروی دریایی ایران بودند.
به فرمانده دانشــمند و بصیر نیروی دریایی جمهوری اسلامی ایران 
که لطفی وافر به اینجانب دارند، پیشنهاد می کنم هیئتی از استادان 
تاریخ و جغرافیدانان را مأمور همکاری برای انتخاب اسامی ناوگان ایران 
کنند. رجال، بزرگان و دریانوردان ایرانی بسیاری در طول تاریخ تلاش 
کرده اند فعالیت های دریایی ایران ادامه یابد پس چه ایرادی دارد ناوی 
به نام میرزا تقی خان امیرکبیر که طراح نیروی دریایی ایران در نیمه 

دوم قرن 19 میلادی بود، نامیده شود؟
مگر عضدالدوله دیلمی اولین امیر ایرانی پس از اسلام نبود که »جیش 
الماء« یا نیروی دریایی ایران را تأسیس کرد. مگر بندر دیلم به وسیله 
دیالمه در جنوب ایران ساخته نشد؟ مگر آرتمیز دریاسالار زن ایرانی 

در نبرد با یونانیان داد شجاعت نداد؟
مگر آن همه دریاسالاران نادرشاه خلیج فارس را به یک دریای ایرانی 
تبدیل نکردند. مگر ایرادی دارد نام الله وردیخان فاتح بحرین )ده سال 
پیش از آنکه پسرش امامقلی خان گمبرون و قشم و جزیره هرمز را به 

ایران بازگرداند( بر یک ناو گذارده شود؟
اینان مردان بزرگی بوده اند، بخصوص که گاهی سلاطین نادان جان 
آن ها را هم گرفته اند. مانند امامقلی خان ســردار و امیر الامرای شاه 
عباس که نــوه خونخوار و دائم الخمر و معتاد شــاه عباس به جای 
قدردانی از آن همه تهور و جنگ و بازپس گرفتن بنادر و جزایر خلیج 

فارس از پرتغالی ها دستور قتل عام او و خانواده اش را داد.
یکی از شناورهای ایرانی به نام طارق خوانده می شود. طارق سرداری 
از اعراب مراکشــی بوده که از جبل الطارق عبور کرده و وارد اسپانیا 
شده است. کشورهای عربی حق دارند نام طارق را بر شناورهای خود 
بگذارند اما کشــوری که 2500 سال پیشینه دریانوردی دارد حیف 
است که اسامی دریاسالاران و دریاداران کشور خود را فراموش کند و 

از اسامی دیگران استفاده کند.

یادداشت های ساعت 25

*خسرو معتضد

3000737274
 سامـانـه پیـامکـی
 صـفـحه اجـتماعی

 انتقادها، پیشنهادها و ایده های خود را 
 از طریق  این پیامک 

به گروه اجتماعی ارسال فرمایید.

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش و پرورش خبر داد

حضور 37 کشور در جشنواره بین المللی فیلم رشد

س
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